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PROTOKÓŁ NR XLVII/2022 

z XLVII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA,  

która odbyła się w dniu 3 marca 2022 roku  

 

 

Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 radnych udział wzięło 33 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Otworzyła obrady XLVII sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała prezydent Gdańska, radnych 
i wszystkich zgromadzonych, którzy biorą udział w dzisiejszej sesji. Powitała również 
konsula Ukrainy Oleksandra Plodystyia. Powiedziała, że dziś jest kolejny dzień wojny, która 
jest wojną  nie tylko Ukraińców i Ukrainek o ich kraj ale wojna całego świata. Nie ma zgody 
na działania wojenne Rosji. Przewodnicząca poprosiła zgromadzonych o powstanie aby 
uczcić minutą ciszy tych, którzy stracili życie w putinowskiej agresji na Ukrainę. W dalszej 
wypowiedzi mówiła o wielkiej mobilizacji w pomocy uchodźcom z Ukrainy. Podziękowała 
wszystkim Gdańszczankom i Gdańszczanom, którzy włączyli się w pomoc zarówno 
przyjmując migrantów wojennych jak również tym, którzy włączyli się w pomoc zakupu 
produktów żywnościowych, środków opatrunkowych. Wszystkim tych, którzy biorą udział  
w przepakowywaniu tych materiałów czy rozdysponowaniu. Przewodnicząca następnie  
przedstawiła sprawy regulaminowe i poinformowała o wnioskach, które wpłynęły  
o włączenie do obrad sesji.  
 
Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie odwołania ławnika Sądu Okręgowego w Gdańsku  
(druk 1196); 
 

 

                                                                               Za                          31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie pkt 4, ppkt 20 
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Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ z dnia 19 listopada 2021 r.   
(druk 1197); 

                                                                               Za                          31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie pkt 4, ppkt 21 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 11 stycznia 2022 r. o podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia Apelu o niepodejmowanie działań wpływających  
na dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy 
sanitarnych (druk 1200);                                                                                
 
 

        Za                           31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie pkt 4, ppkt 22 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uhonorowania Romana 
Dmowskiego (druk 1201); 
 

        Za                          32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
Będzie pkt 4, ppkt 23 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia Petycji w sprawie nadania patronki skweru 
(druk 1202); 
 

 
        Za                          31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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Będzie pkt 4, ppkt 24 

 

Wpłynął wniosek Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie relacji Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji 

Rosyjskiej (druk 1199); 

        Za                          32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie pkt 4A 

 

Wpłynęło oświadczenie Klubów Radnych Koalicji Obywatelskiej, Prawa i Sprawiedliwości, 
Wszystko dla Gdańska w sprawie wsparcia Ukrainy; 

 

        Za                          32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie pkt 3A 

 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca zapytała czy są jakieś komunikaty, nie było. Przypomniała, że do dyskusji 
należy się zgłaszać przez system e sesja. Poprosiła o zabranie głosy Panią Prezydent 
Aleksandrę Dulkiewicz. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Powitała wszystkich zgromadzonych oraz mieszkańców Gdańska. Przedstawiła raport 
dotyczący wydarzeń i celów, co się wydarzyło w Gdańsku w ostatnim czasie. Zachęciła  
do odwiedzenia strony „Bieżące informacje o życiu Gdańska”. Portal powstał podczas 
epidemii covid. Gdańsk pomaga również mieszkańcom Ukrainy. Prezydent przedstawiła w 
liczbach ile osób z Ukrainy zgłosiło się o pomoc, ilu udzielono pomocy psychologicznej, ilu 
wolontariuszy zgłosiło się z pomocą. Powiedziała, że skala pomocy Gdańszczan dla 
uchodźców jest bardzo duża. Podziękowała za to wsparcie. Powiedziała, że ta pomoc 
będzie potrzebna przez wiele miesięcy. Liczba nowych rodzin została rozlokowana  
w hotelach ale także do mieszkań rodzin prywatnych. Podziękowała wojewodzie 
pomorskiemu za pomoc i chęć współpracy. Następnie powiedziała o kompleksowej pomocy 
dla osób z Ukrainy w każdej dziedzinie, podziękowała urzędnikom również z urzędu 
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wojewódzkiego. Prezydent wyraziła swoje podziękowanie również pracodawcom, którzy ślą 
propozycje pracy dla uchodźców. Natomiast wiele pracodawców traci mężczyzn, którzy 
wyjeżdżają na Ukrainę aby walczyć. Tym samym wiele kobiet z Ukrainy potrzebują pracy. 
Prezydent prosi również radnych aby globalnie włączyli się w tą pomoc, wspomniała  
o magazynie Polsat Plus Arena Gdańsk. Powiedziała o transporcie humanitarnym. Jutro 
wyruszy pierwszy tir. Najbardziej potrzebują pomocy humanitarnej. Z najpotrzebniejszymi 
rzeczami. Prezydent przeszła do sytuacji epidemii covid. Powiedziała, że w Gdańsku 71,2% 
stanowią osoby w pełni zaszczepione. Następnym tematem do, którego się odniosła  
to nowa era pojazdów nisko i zeroemisyjnych. Powiedziała, że aplikujemy o dofinasowanie 
na 14 autobusów z Polskiego Ładu. 5 autobusów zostanie zakupionych ze wsparciem  
z programu Zielony Transport Publiczny. 3 autobusy typu mini będą obsługiwać Stare  
i główne Miasto. Kolejnym tematem była rewitalizacja Oruni. Powiedziała o otwarciu 
Ratusza Oruńskiego, które miało miejsce 5 lutego. Wspomniała również, że trwa budowa 
Domu Sąsiedzkiego przy ul. Dworcowej a termin realizacji to połowa 2022 roku. Następnie 
poruszyła temat rewitalizacji Starego Chełmu. Powiedziała, że zgodnie z życzeniem 
mieszkańców powstaje Dom Sąsiedzki w budynku przy ul. Styp-Rekowskiego oraz Centrum 
Wsparcia Rodziny. Termin realizacji to grudzień 2022 jeśli wszystko pójdzie z planem. 
Prezydent w dalszej wypowiedzi powiedziała, że powstaje Centrum Opieki Wytchnieniowej 
i jest to pierwsza taka placówka w województwie pomorskim, która będzie służyć chorym 
dzieciom, i ich  rodzinom. Fundacja Hospicyjna wystartowała w konkursie i otrzymała 
dofinansowanie ponad 5 mln złotych. Następnie powiedziała, że rusza remont Rybackiego 
i Długiego Pobrzeża. Modernizacja jest w ramach partnerstwa publiczno- prywatnego. 
Pierwszy etap zakończenia prac planowany na maj 2022 roku. Drugi etap to przetarg DRMG 
na przebudowę i remont Długiego Pobrzeża. Do roku 2024 prace powinny zostać 
ukończone. Następnie powiedziała, że rozszerzamy ofertę Gdańskich Funduszy. Kolejnym 
tematem, który poruszyła prezydent jest temat zieleni w Gdańsku. Przedstawiła na 
podstawie slajdu wykaz nakazów nasadzenia drzew w mieście Gdańsku jak również podała 
liczbę drzew do usunięcia na, którą wydano taką zgodę. Powiedziała również  
o nasadzeniach 200 lip na al. Macieja Płażyńskiego. Odniosła się również w swojej 
wypowiedzi do Zimowych  Igrzysk Olimpijskich w Pekinie gdzie nasze zawodniczki zajęły 
szóste miejsce w sztafecie na 300 m w short tracku. Następnie odniosła się do spotkania 
Animatorów Kultury, które będzie miało miejsce w czerwcu 2023 roku. Prezydent zachęciła 
do składania pomysłów najlepszych realizacji. Jest to IV edycja konkursu 
architektonicznego. Najlepsza Gdańska Realizacja Architektoniczna 2020-2021. Zgłoszenia 
kandydatów można nadsyłać do dnia 30 kwietnia 2022 roku. Przypomniała, że na ostatniej 
sesji została podjęta uchwała dotycząca rozwiązania rady dzielnicy Stogi. Przedterminowe 
Wybory do Rady Dzielnicy Stogi odbędą się 22 maja- głosowanie w godzinach 7-21. 
Następnie odnosząc się do wojny na Ukrainie, prezydent podziękowała za uchwałę, która 
została podjęta w zeszłym roku i dotyczyła rodzin repatrianckich, które będą mogły do 
naszego miasta przybyć. Są to 4 rodziny z Kazachstanu. Nawiązała również do ostatnich 
sesji specjalnych. Nawiązała do propozycji spotkania odnośnie Grupy Lotos Prezesa 
Daniela Obajtka lecz ten nie chciał przyjechać na spotkanie chociażby porozmawiać.  
Ale powiedziała, że chętnie sami pojedziemy do siedzimy Orlenu. Prezydent powiedziała, 
że przesłała pismo do Przewodniczącej Agnieszki Owczarczak i wie, że radni również  
je otrzymali. Pismo dotyczące do wglądu do dokumentów, o które radni prosili są do wglądu  
w Wydziale Polityki Gospodarczej i można je tam przejrzeć wraz z pracownikiem 
merytorycznym. Informacja statusowe, dotyczące i związane z Domem rosyjskim przy ulicy 
Długiej, poprosiła o wypowiedź w tej kwestii prezydenta Alana Aleksandrowicza. 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Prezydent przedstawił sytuację odnośnie konsulatu rosyjskiego. Powiedział, że są 
prowadzone rozmowy z ministerstwem zagranicznym, i że są przygotowane wszelkie 
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działania dotyczące wszelkich nieruchomości dotyczące Federacji Rosyjskiej.  
W koordynacji z ministerstwem i prokuratorem. Chodzi o stan faktyczny podpisanych umów 
w 1951 roku i rozliczenia różnych nieruchomości i także uznania ważności tej umowy.  
W kolejnym tygodniu jeśli będzie taka możliwość  nastąpi spotkanie, narada w gronie 
departamentów, ministerstw i prokuratorii. Wszystko wskazuje na to, że Skarb Państwa 
będzie reprezentować prokuratoria generalna i składać ewentualne powództwo do sądu. 
Prezydent powiedział, że sytuacja na dzień dzisiejszy wygląda tak, że wszelkie ruchy są 
koordynowane i konsultowane z Ministerstwem Spraw Zagranicznych. A jeśli chodzi  
o Rosyjskie Centrum Nauki i Kultury w tym temacie wypowie się pan prezydent Piotr Grzelak. 
 
PIOTR GRZELAK - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Prezydent powiedział, że Rosyjskie Centrum Nauki i Kultury w tej lokalizacji przy ul. Długiej 
jest od lat 60 – tych w Gdańsku. Natomiast umowę najmu zawarto w 1996 roku w 2010 
została przedłużona na 10 lat. Następnie w 2020 roku Miasto Gdańsk zwróciło się  
do Ministerstwa Spraw Zagranicznych nad koordynacją tego lokalu. Rok rocznie 
rekomendowało Miastu Gdańsk najem tego lokalu, najpierw na stawkach preferencyjnych  
i przez dwa lata takie przedłużenie było dokonywane. I w tym roku otrzymaliśmy 
rekomendację aby przedłużyć za pełną stawkę bez stawki preferencyjnej. Natomiast  
po czwartkowych wydarzeniach po ataku Rosji na Ukrainę. Poprosiliśmy o nową 
rekomendację i jesteśmy w kontakcie z Departamentem Wschodnim MSZ i poprosili o czas 
na kilka godzin co do decyzji o ich wspólne stanowisko. Prezydent zwraca się do wszystkich 
również o te kilka godzin cierpliwości w związku z tą informacja z MSZ. Powiedział, że 
musimy działać jako jeden naród jako jeden kraj i podporządkowywać się Ministerstwu 
Spraw Zagranicznych. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Zwrócił się z zapytaniem do prezydenta, że skoro z dniem 28 lutego zakończył się najem  
w oparciu o umowę. Jak to zostanie rozwiązane jeśli przyjdzie rekomendacja, że nie macie 
Państwo przedłużać umowy. 
 
PIOTR GRZELAK - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Prezydent odpowiedział, że będzie wniosek i przystąpienie do czynności egzekucyjnych, 
ale w tej chwili czekamy na decyzję Ministerstwa Spraw Zagranicznych. 
 
 

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

      AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

      Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego Klubu Koalicji Obywatelskiej. 

 

     CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

     Zwrócił się do wszystkich zgromadzonych oraz mieszkanek i mieszkańców Miasta    
Gdańska. Odniósł się do ostatnich wydarzeń i tragedii która spotkała Ukrainę. 
Powiedział, że bezpośrednio za naszą granicą toczy się wojna. Wojna, która jest 
dramatem dla milionów mieszkanek i mieszkańców Ukrainy. Wojna , która jest formą 
najczystszego zła. Zła, które sprowadził na niepodległy ukraiński naród Władimir Putin  
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i jego poplecznicy. Tworzący aparat Federacji Rosyjskiej . Od tygodnia zastanawiamy 
się wszyscy co możemy zrobić Gdańsk Pomaga. My jako gdańszczanie chcemy zdać 
egzamin z naszej empatii ale też zorganizowania, mówił w dalszej wypowiedzi radny. 
Gdańsk pomaga Ukrainie między innymi przy Dolnej Bramie, to miejsce w którym 
udzielane jest pierwsze wsparcie dla osób, które przyjechały z Ukrainy.  
W błyskawicznym tempie następuje zbiórka materiałów finansowych i rzeczowych.  
Te tysiące darów, które przekazują mieszkańcy Gdańska to wyraz naszego 
humanitaryzmu i przejawu empatii dla tych, którzy zetknęli się z tym ogromnym złem  
z wojną. Jako obywatele Polski i Europy oczekujemy stanowczych działań od rządu  
i innych rządu krajów europejskich. Wszyscy się zastanawiamy w jaki jeszcze sposób 
zamanifestować nasz sprzeciw i zamanifestować naszą solidarność z Ukrainą. Dla 
Radnych Miasta Gdańska, powinno być oczywiste, że w obliczu ataku zbrojnego Rosji 
na Ukrainę. Należy w sposób jednoznaczny, stanowczy  rozwiązać instytucjonalną  
współpracę z rosyjskimi miastami, z którymi taką współpracę w przeszłości 
zawiązaliśmy. Dzisiaj w obliczu agresji putinowskiego reżimu nie sposób utrzymywać 
formalnych relacji z miastami Federacji Rosyjskiej. Jednocześnie jest to partnerski znak 
wobec miast Ukrainy Odessą i Mariupolem ale też całą ukraińską wspólnota 
samorządową. Radny podziękował przewodniczącej Agnieszce Owczarczak, iż w 
sobotę zainicjowała konieczność podjęcia przez nas na dzisiejszej sesji Rady Miasta 
Gdańska jednoznacznego stanowiska, jednoznacznej uchwały w tej sprawie. Zerwanie 
tej współpracy to jest to co powinniśmy i musimy zrobić, ponieważ nie możemy milczeć  
w tej sprawie. To również czas próby przywództwa. Odniósł się do głosowania Narodów 
Zjednoczonych jednocześnie nie możemy zapominać o zwykłych mieszkańcach 
federacji rosyjskiej. Powiedział, że w kraju tym reżim karmi swoich obywateli totalną 
propagandą. Całej telewizji i wszystkich mediów w taki sposób aby żaden inny głos nie 
wybrzmiał jak głos Władimira Putina. Więc naszą rolą jest aby mieszkańcy za naszym 
przekazem i z naszą pomocą dowiedzieli się, że Putin prowadzi wojnę napastniczą. 
Odniósł się dodatkowo do faktu, na który zwróciła uwagę posłanka Agnieszka Pomaska  

     gdzie 2 lutego Władimir Putin spotyka się z Orbanem, premierem Węgier. Spotkanie 
zostało zakończone wzniesieniem toastu szampanem, 16 lutego Prezes Orlenu Daniel 
Obajtek spotyka się premierem Orbanem, 2 marca już po rozpoczęciu wojny Węgry 
podtrzymuję umowę z Rosją w sprawie importu gazu i podtrzymuje, że oświadcza, że 
sprzedaje stacje Węgierskiemu Molowi. Radny powiedział, że ta transakcja i decyzje 
będą ważne jak nasz kraj będzie wyglądał za rok za 5 lat, za 10 lat . Ta sytuacja powinna 
jeszcze dać do myślenia a może warto wstrzymać tą transakcję. Przewodniczący 
podziękował za wypowiedź.  

 
      AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

      Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości.  
 
     KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

     Powiedział, że Gdańsk jest polskim miastem w, którym mamy zaszczyt reprezentować 
państwo tu na forach Rady Miasta Gdańska w tak ważnej chwili jak dzisiaj, kiedy  
w sąsiednim kraju trwa brutalna, zbrodnicza napaść Rosji na Ukrainę. A my dziś na sesji 
mamy do omówienia plany zagospodarowania przestrzennego, politykę komunalną  
w szerokim aspekcie repatriacje, którą prowadzimy tu w Gdańsku na przestrzeni lat. 
Radny powiedział, że emocje tej sytuacji, w której się znajdujemy odciskają na nas 
swoje piętno. Jesteśmy zobowiązani do tego aby się spierać o dobro naszych 
mieszkańców nawet w obliczu wojny obok naszej granicy po sąsiedzku nic nas z tych 
obowiązków nie zwalnia. Musimy hamować emocje i obniżać to napięcie kiedy padają 
różnego rodzaju zarzuty bo to jest po prostu demokratyczny spór. Te spory w obliczu tak 
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wielkiej tragedii wydają się tak banalne. To są kwestie bytowe. A dziś podejmujemy też 
decyzje kluczowe, które rzutują na życie mieszkańców w Gdańsku. Radny odniósł się 
do bezpłatnych przejazdów obywateli z Ukrainy i po szeregu różnych decyzji dokładamy 
z budżetu bo taka jest okoliczność, która tego wymaga i takie podejmujemy decyzje. 
Powiedział, że z podniesionym czołem zawsze słuchamy uwag sugestii, ocen, które 
padają tu na forum Rady Miasta Gdańska.  

     Nawet te, które dotyczą firmy Lotos, ona jest na terenie Gdańska i chcemy aby dobrze 
gospodarzyła bo to przysparza korzyści dla całej naszej społeczności. Powiedział, że 
dziś kiedy myślimy o repatriacji i kiedy ściągamy naszych rodaków do kraju to nasi 
sąsiedzi muszą z tej ojczyzny uchodzić pod ogniem armat, rakiet, poranieni  
i w ogromnym stresie. Powiedział, że Rosja nie liczy się z nikim i z niczym a cyniczny 
władca Putin podejmuje decyzje, które to imperium mają odbudować bez względu jakie 
morze krwi zostanie przelane. Ich propaganda uzasadnia, że jest to ich święte prawo  
z czym nie wolno się zgodzić całemu wolnemu światu. Przewodniczący powiedział ,że 
Ukraina ma prawo do demokracji, samostanowienia do dobrego bytu, mieszkańcy mają 
prawo żyć bez lęku. Nasze partnerstwo z miastami nie tylko na Ukrainie ale i w szerokiej 
Europie ale i nie tylko świadczy o tym, że chcemy się dzielić takimi doświadczeniami jak 
żyć i żeby żyło się lepiej. Tu w Gdańsku Putin siedział naprzeciw  hasła „Nigdy Więcej 
Wojny”, lecz to jest cyniczny władca, jedno mówi a drugie robi, podkreślił w swojej 
wypowiedzi. Doświadczaliśmy i doświadczamy pogardy ze strony imperialnej Rosji 
doświadczają tego nasi sąsiedzi. W demokratycznym kraju możemy spierać się bez 
końca, Ukraina natomiast nie ma czasu nie może sobie na to pozwolić. Dlatego dzisiaj 
jak patrzymy na nasz Gdańsk, warto by poruszyć temat aby usunąć z Alei Zwycięstwa 
czołg, który nie jest symbolem zwycięstwa ale zniewolenia, okupacji przez sowiecką 
Rosję. Nie jest to symbol żadnego polskiego zwycięstwa, chociaż szanujemy każdą 
przelaną  kroplę krwi, która była przelana a w dobrej wierze czy na wschodnim czy  
na zachodnim froncie II wojny światowej. Radny podkreślił, że bezwzględnie potępiamy 
zbrodniczą brutalną napaść na wolną, demokratyczną Ukrainę. Zwrócił się do konsula, 
że chwała tym co pomagają i są gotowi pomagać, chwała tym, którzy dla braci i sióstr 
na Ukrainie walczą nawet oddając życie. Powiedział, że Ukraina bez Putina będzie 
wolnym krajem, niepodległym. Życzymy byście wytrwali a my będziemy pomagać tak 
jak będziemy mogli. Przewodniczący podziękował za wystąpienie. 

 

     AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

     Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącej Klubu Wszystko dla Gdańska. 
 

     BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Wszystko dla Gdańska 

     Zwróciła się do wszystkich zgromadzonych oraz wszystkich mieszkanek oraz 
mieszkańców Gdańska. Na samym początku przeprosiła za swój emocjonujący ton,  
w którym będzie wygłaszać swoje wystąpienie. Podziękowała za wystąpienie radnemu 
Kazimierzowi Koralewskiemu oraz Cezaremu Śpiewakowi –Dowbór za to co powiedzieli 
za tą ogromna solidarność wykazali mówiąc o Ukrainie. Radna powiedziała, że ta wojna 
dla niej ma ludzka twarz, ma twarz męża córki, który jest Ukraińcem, który na Ukrainie 
zostawił swoją matkę. Matka bardzo długo upierała się aby uciec do Polski ale  
po pewnym czasie zdała sobie sprawę, że może już nigdy nie zobaczyć swojego syna  
i wnuczki i postanowiła przyjechać do Polski. Radna powiedziała, że w desperackim 
wpisie poprosiła o pomoc w dowiezieniu jej. Pomoc w tym zakresie była ogromna, wielu 
ludzi chciało pomóc. Powiedziała, że to jest ta ludzka twarz, podziękowała osobom, 
które tak chętnie chciały nieść pomoc. Podziękowała za tak wielkie serce okazane 
naszym braciom Ukraińcom. Putin swoim czynem, zaatakował nie tylko Ukrainę ale cały 
świat całą Europę. W dalszej wypowiedzi powiedziała, że  musimy się łączyć musimy 
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być razem, pomagać nie tylko Ukrainie gdzie dokonuje się aktów ludobójstwa, gdzie 
mordowane są kobiety i dzieci, gdzie bombardowane są osiedla, mieszkania ludzi gdzie 
w podziemiach mieszkają chroniąc się przed bombami i pociskami. Powiedziała, że  
to nie powinno się wydarzyć w środku Europy, to nie powinno się wydarzyć w XXI wieku 
cywilizowanym świecie. Kim jest ten człowiek i ludzie, którzy go wspierają. Zacytowała 
fragment hymnu Ukrainy. Radna zwróciła się  do obywateli Ukrainy, że wspieramy ich 
całym sercem i zapraszamy do naszych domów i naszej małej ojczyzny do Gdańska. 
Wiele osób już wcześniej wybrało Gdańsk, w którym chciałoby mieszkać, pracować, 
zarabiać. W swojej wypowiedzi Radna odniosła się do historii następnie do czasów 
komunizmu. Powiedziała, że dzisiaj Ukraina walczy również za nas. Radna poprosiła  
o powstanie i podziękowanie oklaskami, prezydentowi Ukrainy, który jest bohaterem 
Europy, podziękujmy córkom i synom Ukrainy, którzy dzisiaj walczą za naszą wolność. 
Zwróciła się bezpośrednio do Konsula i nadmieniła, że wszyscy jesteście naszymi 
bohaterami, podziękowała za wystąpienie.  

 

    AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

    Podziękowała za wystąpienie przewodniczącej Beacie Dunajewskiej. 
 

PUNKT 3A 

OŚWIADCZENIE W SPRAWIE WSPARCIA UKRAINY 

 
     AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

     Powiedziała, że w związku z napaścią na Ukrainę, Rada Miasta Gdańska wyraża swój 
sprzeciw wobec imperialistycznych działań skierowanych przeciw wolnemu, 
europejskiemu państwu i potępia agresję w stosunku do jego mieszkańców. Gdańsk 
jako kolebką solidarności miasto doświadczone w walce o demokratyczną wolną Polskę, 
doskonale rozumie obronę suwerenności ale także strach przed silniejszym, brutalnym 
przeciwnikiem. W dalszych słowach powiedziała, że chcemy wyrazić swoją solidarność 
swojej ojczyzny poświęcają to co najcenniejsze, życie. W dalszej wypowiedzi mówiła, 
że zapewniamy Was o dalszej niesieniu pomocy humanitarnej i wsparcia uchodźców 
wojennych. Nasze miasto, Europa i Świat solidaryzują się z mieszkańcami Ukrainy 
mając w pamięci pożogę wojenną sprzed kilkudziesięciu lat i dziś mocniej niż 
kiedykolwiek wybrzmiewające z Westerplatte hasło „Nigdy Więcej Wojny”. 
Przewodnicząca zakończyła swoje wystąpienie. 

 
 
     OLEKSANDR PLODYSTYIM – Konsul Generalny Ukrainy w Gdańsku 

     Rozpoczął swoje wystąpienie dziękując, że może być na sesji w Gdańska i ma 
możliwość wypowiedzi. Powiedział, że Ukraina chce pokoju ale musi walczyć.  
W momencie kiedy konsul jest aktualnie na sesji na terenach Ukrainy toczą się walki. 
Powiedział, że nie chcemy wojny ale pokoju, ale o tą wolność musimy walczyć. Na dzień 
dzisiejszy, na dzisiejszy poranek już ponad 9 tysięcy  żołnierzy Rosji zginęło na terenie 
Ukrainy. Około 20 tysięcy zostało rannych nie wszyscy są ewakuowani. O tych stratach 
mieszkańcy Rosji nie wiedzą tylko wczoraj oficjalnie władza Rosji powiedziała, że około 
500 osób zginęło na Ukrainie. Ci żołnierze to młodzi ludzi 18, 20 lat. My w Ukrainie 
walczymy i bronimy naszej ojczyzny i dlatego jesteśmy zdeterminowali oraz 
zdecydowani walczyć do ostatniego dnia póki będziemy mieli siły. Mer powiedział, że  
ta walka toczy się nie tylko na terenach Ukrainy ona toczy się w Europie i w Polsce. 
Rosyjskie wojsko to nie tylko żołnierze na terenach wojennych. Powiedział, że miasto 
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Gdańsk ma partnerskie stosunki z dwoma rosyjskimi miastami w tym momencie nie jest 
to możliwe, oczywiście to jest Państwa decyzja to nie jest czas na kontynuowanie tej 
współpracy. Powiedział, że są  jeszcze miasta współpracujące, miasto z Białorusi, Omsk 
z Rosji. Dobrze by było skasowanie takiej współpracy, żeby nie mówili, że nic się nie 
dzieje. Konsul podziękował wszystkim, którzy ruszyli na pomoc obywatelom Ukrainy, 
pomoc uchodźcom, pomoc wojsku, pomoc w organizacji wolontariatu. Ta fala i ten 
poziom wolontariatu, które zostały zadeklarowane przy konsulacie, przy samorządzie  
i przy innych instytucjach państwa. Ta pomoc emocjonalna, psychologiczna, materialna 
jaką Ukraina otrzymała te wszystkie formy wsparcia to wszystko odczuwamy i bardzo 
za to dziękujemy, powiedział konsul. W tej chwili to bardzo ważne dla nas. Podziękował 
za wystąpienie.  

 
 
     AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

     Przewodnicząca podziękowała za wystąpienie. Poprosiła o zabranie głosy Cezarego 
Śpiewaka- Dowbór. 

  
    CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
    Radny wniósł w imieniu wszystkich trzech klubów autopoprawkę, jako pierwsze  
    słowo uzasadnienia, zmieniamy na niniejsze oświadczenie. 
 
     AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

     Przewodnicząca potwierdziła, że jest to oczywiście omyłka pisarska. Poprosiła  
     o zabranie głosu radnego Andrzeja Skiby. 
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zaczął swoje wystąpienie od słów „Nigdy więcej wojny”, które dobrze znamy, kiedyś 
też byliśmy ofiarami ataku i też byliśmy ofiarami wojny. Powiedział, że w tym szczególnym 
dniu jako radny Miasta Gdańska, jako gdańszczanin jako Polak. Wyraził swoją solidarność 
z bohaterskim i dzielnym narodem ukraińskim, który przeciwstawia się agresywnej, 
zbrodniczej napaści Władimira Putina. Powiedział, że chyli czoła przed bohaterskimi 
obrońcami szeregu ukraińskich miast i wiosek. Cała Ukraina jest teraz wielkim polem oporu. 
Jest miejscem walki o wolność, ale w tej walce możecie Państwo liczyć na wsparcie radnych 
Miasta Gdańska. Powiedział, że od studentek i od studentów idzie potężne wsparcie dla 
Ukrainy. Idzie 6 ton żywności i sprzętu, które kierowane jest do 3 lwowskich szkół, które  
w tej chwil są uchodźcy ze wschodniej oraz centralnej Ukrainy. Podkreślił, że również 
akademicka społeczność jest po stronie Ukrainy. Konwój jest już na granicy. Podziękował 
gdańskiej społeczności.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zabranie głosu radnego Wojciecha Błaszkowskiego.  
 
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Radny zwrócił się do zgromadzonych do konsula, pani przewodniczącej, pani prezydent. 
Powiedział, iż wydaje się, że ten apel, który został przedstawiony to jest bardzo ważny gest. 
Choć oczywiście jest to tylko symbol, bo przecież partnerstwo czy z partnerstwa nie wynika 
współpraca gospodarcza, a jedynie kontakty kulturowe. Niemniej jednak ten symbol dzisiaj 
wydaje się bardzo istotny. Ale myślę, że chyba wszyscy zgodzimy się, że wobec tych zbrodni, 
które się dzieją, tego zła, którym zionie obecnie rosyjskie Państwo, rosyjska władza i jej 
psychopatyczny przywódca. Powinniśmy iść dużo dalej i nasze działanie jako gdańszczan 
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powinno być dużo bardziej radykalne. Jestem zdania, że to jest dobry moment, abyśmy 
dzisiaj jeszcze raz głośno i bardzo wyraźnie oczywiście poparli ten apel, ale także 
zaprotestowali przeciwko tym wszystkim rosyjskim akcentom, które dotyczą sprzedaży firmy 
Lotos. Jak wiemy, drodzy państwo w ramach tej specyficznej prywatyzacji, Lotos ma zostać 
sprzedany państwowej węgierskiej firmie, która jest bardzo powiązana silnie biznesowo, 
politycznie, ale także kapitałowo z Rosją. Dodatkowo częściowo zostaje sprzedane również 
Arabii Saudyjskiej kraju, który absolutnie też nie jest krajem demokratycznym i też 
państwowej firmie, co bardzo ciekawe, ale też bardzo bulwersujące. Jeszcze kilka dni temu 
pragnę przypomnieć przed inwazją na Ukrainę premier Orban, czyli można powiedzieć 
super menager tej firmy Mol. Ponieważ wiadomo, że Węgry są krajem, gdzie ta gospodarka 
jest coraz bardziej centralnie sterowana i to on decyduje o strategii tej firmy. Premier Orban 
odwiedzał swojego przyjaciela Władimira Putina i pił z nim szampana jeszcze kilka dni temu. 
Wielokrotnie pan Orban razem z inną zresztą zaprzyjaźnioną polityk Marie Le Pen wygłaszał 
tezy, że Rosja powinna być architektem nowego ładu w Europie. Węgry Orbana dzisiaj 
wybrały Rosję jako strategicznego sojusznika energetycznego. Węgry z Rosją podpisały 
szereg kontraktów między innymi dotyczących energetyki atomowej. Dziś konkretnie dziś 
Orban nie godzi się na pomoc Ukrainie i nie przepuszcza na Ukrainę konwoju. Polska 
państwowa firma ma zostać przejęta przez węgierską firmę z motywem rosyjskim. 
Wydawało się, że po ataku Rosji na Ukrainę pierwszą decyzją ogłoszoną przez pana 
prezesa Obajtka będzie wycofanie się z kontraktu sprzedaży Lotosu Węgrom i Arabii 
Saudyjskiej. Ogromne było nasze zdziwienie, kiedy usłyszeliśmy, że fuzja będzie miała 
miejsce, że nie ma żadnych przesłanek, aby jej nie było. Dzisiaj nie jest czas, żeby 
krytykować gdzieś tam angażować się politycznie w naszą politykę wewnętrzną. No na 
pewno wszyscy wiemy, jakimi kryteriami kierowano się w obsadzie prezesa spółki Orlen  
w oparciu o jakie kryteria prezesem został pan Daniel Obajtek. Bardzo dziękuję tak dziś 
drodzy państwo, myślę, że my jako gdańszczanie, jako Polacy, jako osoby zatrwożony tym, 
co dzieje się na  Ukrainie, powinniśmy bardzo głośno wyrażać swój przeciw sprzeciw 
właśnie poprzez te apele i właśnie poprzez inne działanie i myślę, że również opowiemy się 
nie tylko za tym apelem, ale przeciwko tym bardzo szkodliwym i demoralizującym 
prorosyjskim decyzjom dotyczącym gdańskiego Lotosu. Zachęcam bardzo serdecznie 
radnych Pis, abyśmy tym razem wszyscy mówili jednym głosem, zarówno w sprawie tego 
apelu, jak i w kwestii Lotosu. Bardzo serdecznie dziękuję. Chwała Ukrainie. Dziękuję bardzo. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca przypomniała, że oświadczenie jest wspólnym drukiem wszystkich 
klubów, które są w Radzie Miasta Gdańska. Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą 
Beatę Dunajewską.  
 
BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Zwróciła się do przewodniczącego Kazimierza Koralewskiego  z propozycją zawieszenia 
sporów, bo widzi, że dyskusja się rozkręca. To nie jest ten punkt. Jeszcze będziemy mieli 
na pewno okazję, żeby na ten temat porozmawiać. Uczcimy naprawdę ze spokojem i nie 
przerzucaniem się pewnymi informacjami ten apel sesja będzie długa. Będziemy jeszcze 
mieli okazję porozmawiać o wielu sprawach. Proszę odpuśćmy przegłosujemy. Mam 
nadzieję, że jednogłośnie taka moja ogromna prośba do pana. Panie przewodniczący. 
 
 
KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado, Pani przewodnicząca Dunajewska, ma rację. Mówimy 
o bardzo ważnej kwestii. Tam giną, ludzie cierpią. I mówimy o naszej solidarności, także 
poboczne kwestie zostawię na później. Ci, którzy poruszyli tu inne wątki niezwiązane z tą 
uchwałą. Naprawdę przykro mi, dziękuję. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podziękowała za te głosy. Powiedziała, że przechodzimy do głosowania. Przypomniała, że 
jest to oświadczenie w sprawie wsparcia Ukrainy. Kto z Państwa jest za podjęciem 
oświadczenia, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 

        Za                          32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
Oświadczenie w sprawie wsparcia Ukrainy 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad punkt 4 a uchwała w sprawie relacji 
Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji Rosyjskiej. Druk 1199 referować 
będzie w imieniu wnioskodawców Cezary Śpiewak Dowbór. 
 
 

PUNKT 4 

UCHWAŁY 

 

1)w sprawie relacji Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji Rosyjskiej  
(druk 1199); 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR –Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Uchwała Rady Miasta Gdańska w sprawie relacji 
Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji Rosyjskiej na podstawie artykułu 18 
ustęp 2 punkt 12 a ustawy o samorządzie gminnym uchwala się co następuje. Paragraf 
pierwszy. Rada Miasta Gdańska rozwiązuje współpracę instytucjonalną z miastami 
Kaliningrad i Sankt Petersburg oraz formalne relacje z władzami innych miast obszarów 
Federacji Rosyjskiej. Paragraf 2 miasto Gdańsk zawsze będzie pomagać ludziom, 
organizacjom i instytucjom występującym po stronie wolności i demokracji oraz wspierać 
obywateli rosyjskich, którzy mają odwagę protestować przeciwko nieuzasadnionej agresji, 
atakowi na wolną, niezależną Ukrainę. Nie zamykamy się na współpracę w przyszłości, ale 
warunkiem powrotu do niej musi być uznanie przez Rosję niepodległości Ukrainy i powrót 
do szacunku dla wolności i demokracji. Paragraf 3 powierza się przewodniczącej Rady 
Miasta Gdańska przekazanie niniejszej uchwały Okręgowej Radzie Deputowanych miasta 

Kaliningradu Zgromadzeniu ustawodawczemu miasta Sankt Petersburg oraz prezydentowi 
Miasta Gdańska. Paragraf 4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Pozwolę sobie 
przytoczyć kilka słów uzasadnienia, państwo radni je znają natomiast oglądający nas dzisiaj 
mieszkańcy będą mieli okazję się z nim zapoznać. Bezprecedensowy atak zbrojny Federacji 
Rosyjskiej na niepodległą Ukrainę to zagrożenie życia i bezpieczeństwa ludności ukraińskiej, 
ale także zamach na stabilność i pokój w Europie. Działania wojenne prowadzone przez 
Rosję naruszają prawo międzynarodowe, wymierzone są w dużej mierze przeciwko 
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bezbronnej ludności cywilnej i noszą znamiona ludobójstwa. Nie ma na to naszej zgody.  
W geście solidarności z miastami partnerskimi Gdańska w Ukrainie Odessą i Mariupolem, 
ale też z całą ukraińską wspólnotą samorządową oraz wszystkimi mieszkańcami wolnej  
i demokratycznej Ukrainy. Podjęcie przedmiotowej uchwały uznaje się zasadne. Miasto 
Gdańsk, był, jest i będzie miastem otwartym na współpracę międzynarodową, ponieważ 
pielęgnowanie partnerskich relacji z miastami na całym świecie poszerza horyzonty 
poznawczej myślowe spotkania, rozmowy, relacje i wspólne projekty pozwalają poznawać 
inne kultury, inny sposób widzenia i postrzegania świata, zawarte umowy i porozumienia 
tworzą swoisty fundament instytucjonalny formalny partnerstwa, który realnym życiem  
od zawsze wypełniali mieszkańcy, organizacje pozarządowe, społeczeństwo obywatelskie. 
Dzisiaj w obliczu agresji putinowskiego reżimu i bomb spadających na Ukrainę nie sposób 
utrzymywać formalnych relacji z wyznaczonymi przez niego namiestnikami. Pomimo troski 
jak ta decyzja wpłynie na kontakty ze zwykłymi petersburżanami i  kaliningradczykami, 
którzy otwarcie lub skrycie, potępiają barbarzyństwo w Ukrainie. Chcemy jednak skierować 
do nich wyraźny komunikat. Nie pozostawiamy was samym sobie. Zawsze będziemy 
solidarnie wspierać każdy przejaw myśli i działań na rzecz wolności, sprawiedliwości  
i demokraci. Reżim Putina nie jest wieczny, jeszcze będzie nam dane współpracować, 
przyjaźnić się i działać wspólnie na rzecz pokoju, tyle słów uzasadnienia. Ja sporo już 
mówiłem w oświadczeniu klubowym Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w tej sprawie.  
W naszym w naszej ocenie dzisiaj jest czas na podjęcie stanowczych decyzji takich decyzji 
jak my Polki i Polacy, obywatele oczekujemy od naszych rządzących i od rządzących Europą. 
Musimy przed samymi sami sobie zadać pytanie, jakie my stanowcze decyzje możemy 
podjąć po to, żeby pokazać Rosji, że nie może pójść ani o krok dalej i co więcej, musi się 
cofnąć. Narzędzia, które jako władze samorządowe mamy, nie są w tej sprawie szerokie.  
To nie samorząd kreuje politykę międzynarodową, natomiast to, co możemy zrobić, chcemy 
robić i robimy z jednej strony pomoc ludności cywilnej. Pomoc też w pewien sposób władzom 
Ukrainy w tych wszystkich działaniach, ale też jasne powiedzenie Rosji nie ma naszej zgody, 
nie będziemy przymykali oczu na to, że mordujecie Ukrainki i Ukraińców. Nie możemy w tej 
sytuacji pójść na ani cień kompromisu to jest sytuacja, która wymaga jednoznacznych 
działań. Ja chciałem w tej sprawie jeszcze raz serdecznie podziękować pani 
przewodniczącej Agnieszka Owczarczak za to, że w sobotę zainicjowała te prace nad 
drukiem, który dzisiaj chcemy przyjąć, ponieważ jest to też pewien czas próby dla nas 
wszystkich. Jak podejść do tej sprawy, a należy podejść do tej sprawy, 
powiem krótko, bezkompromisowo. Dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapowiedziała wypowiedź radnej Beaty Dunajewskiej. 
 
BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Powiedziała, że to jest symbol, to jest symbol, co my, samorządowcy, radni Miasta Gdańska 
możemy zrobić, żeby jeszcze raz głośno powiedzieć nie, nie temu, co się dzieje na Ukrainie. 
Bardzo dziękuję panie przewodniczący, mimo że razem nie zgłaszaliśmy tego druku, że 
uwzględnił pan moją uwagę dla mnie to co się dzieje na Ukrainie i będę to powtarzać  
za każdym razem, kiedy będę miała okazję, to jest ludobójstwo. To jest mordowanie 
niewinnych dzieci, kobiet i mężczyzn. Szanowni Państwo, sytuacja bezprecedensowa. 
Kiedy ta wojna wybuchła, wydawało się, że może się zdarzyć rok 1938 Monachium, że 
Europa opuści Ukrainę na rzecz iluzorycznego pokoju na chwilę. Wtedy Europa sprzedała 
Czechosłowację. A wojna i tak wybuchła. Dzisiaj wszyscy zachowaliśmy się tak, jak trzeba. 
Zachowaliśmy się przyzwoicie pomagając Ukrainie militarnie. Pomagając uchodźcom, ale 
też pomagając każdy na swój sposób wysyłając sygnały, że to, co się dzieje, jest po prostu 
niedopuszczalne i uwierzcie mi państwo dzisiaj takie podstawowe pytanie, które wszyscy 
sobie zadajemy, gdzie jest Putin? Ja myślę, że ten człowiek. Już kompletnie zwariował, 
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zamknął się gdzieś w szpitalu psychiatrycznym. To, co robi w wolnej Europie, jest po prostu 
wynikiem jego szaleństwa. Dziękuję bardzo. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapowiedziała wypowiedź radnego Przemysława Majewskiego. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Podziękował pani przewodniczącej i powiedział, że może w imieniu Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości powiedzieć, że w pełni zgadzamy się i popieramy ten projekt. Zarówno  
w sobotę, kiedy pod konsulatem Federacji Rosyjskiej odbywała się manifestacja poparcia 
dla Ukrainy wolnej, niepodległej Ukrainy, a także manifestacja poparcia i wsparcia dla 
Polaków więzionych na Białorusi bo nie możemy pamiętać też o sojuszniku Putina  
o Aleksandrze Łukaszence. Dzisiaj tak jak powiedział przewodniczący Śpiewak Dowbór 
czas na realne konkretne działania. Mam nadzieję, że tutaj Miasto Gdańsk, także we 
współpracy z Ministerstwem Spraw Zagranicznych, doprowadzi do realnych działań. 
Natomiast ja mogę powiedzieć krótko, tak jak mieszkańcy Gdańska podczas sobotniej 
manifestacji, rosyjskim najeźdźcom możemy powiedzieć krótko, żeby poszli tam, gdzie 
rosyjski okręt lub króciutko won za don. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapowiedziała wypowiedź radnego Piotra Gierszewskiego 
 
PIOTR GIERSZEWSKI – Z- ca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję serdecznie pani przewodnicząca pani prezydent Wysoka Rado. Przykro mi jest 
tylko, że  nie wszyscy stajemy na wysokości zadania. W sytuacji kiedy było widać, że  
to 100% tej sali winno uszanować powagę tego, co mówimy, co czujemy. Jednak gdzieś tam 
tli w nas ta bijatyka Polsko Polska. To nie jest dobre. To nie buduje i żeby nie było jakimś 
dziwnym ad vocem, nie będę mówił, do kogo teraz to mówię. Mam nadzieję, że wszyscy się 
domyślą. Przykro mi, że takie piękne słowa dzisiaj padały z mównicy koleżanek i kolegów  
i my jakoś tego nie szanujemy. My się dalej nie słuchamy. My dalej w tej tragedii budujemy 
jakąś bijatykę. Zamknijmy chociaż raz jakąś uchwałę jakiś apel, jakiś oświadczenie 
rzeczywiście wspólnie. Szanujmy się. Jest sprawa techniczna to jest moja prośba, bo wiem, 
że oficjalnie nigdy takiego typu kwestii nie podnosiliśmy. Prośba jest, żeby ta uchwała może 
to będzie jedyny przypadek w historii Rady Miasta Gdańska. Jeżeli zostanie podjęta, mam 
nadzieję, że zostanie podjęta, ale także oświadczenie, które przyjęliśmy przed chwilą. 
Zostało przetłumaczone na język rosyjski na język ukraiński i na język angielski, żeby  
to rozesłać nie tylko do tych, którzy są tam wymienieni w tym dokumencie. Ale uważam, że 
to nie powinni decydenci tylko o tym wiedzieć. Ale przede wszystkim mieszkańcy, do których 
się tutaj właśnie odnosimy do mieszkańców Ukrainy i do mieszkańców Rosji. Dlatego 
prosiłbym, żeby formalnej kwestii przetłumaczyć to. Jeżeli jest to oczywiście prawnie jest 
możliwe. Rozumiem, że  jest taka kwestia dotycząca druków to jest międzynarodowa 
uchwała oraz oświadczenie, która powinna nie trafiać tylko i wyłącznie gdzieś tam, bo dzisiaj 
widzimy tylko taką chwilę niemocy w tym wszystkim. Ale niech jak największa rzesza tych 
zwykłych mieszkańców o tym wie. Co czujemy, co chcemy im przekazać i nie robimy tego, 
bo po prostu tak wypada. My właśnie jesteśmy z Gdańska, jesteśmy ludźmi, którzy kochają 
wolność, którzy wiedzą  jaką się ponosi tego konsekwencje? Gdzie mówi się komuś nie. 
Ale chcemy też wspierać, dlatego żałuję, że nie potrafiliśmy do końca wytrzymać ciśnienia  
i dalej wracać, a priori z tymi naszymi bijatykami. Mam nadzieję, że w tym momencie,  
a miałem tę możliwość zobaczenia. Pan konsul akurat tej części nie słuchał, a słuchał tę 
część, którą rzeczywiście wszyscy w 100 procentach na sercu mamy i chcemy panu 
przekazać. Także prośba taka oficjalna, jeśli to jest możliwe, formalna, dziękuję. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapowiedziała wypowiedź radnego Wojciecha Błaszkowskiego 
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Szanowni Państwo, ja pragnę bardzo serdecznie powiem bardzo krótko, bardzo serdecznie. 
dziękuję inicjatorom za ten projekt. Myślę, że to bezkompromisowe podejście do rosyjskiej 
agresji wydaje się jedyną moralną drogą i bardzo serdecznie dziękuję wszystkim radnym  
i opozycji i koalicji, że jesteśmy dzisiaj jednomyślni. Dziękuję bardzo. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zapowiedziała wypowiedź radnego Jana Peruckiego 
 
JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Dziękuję pani przewodnicząca, ja chciałbym, żeby jedna rzecz na tej sali wybrzmiała, że to 
nie my chcemy te relacje uciąć tylko te bomby spadające na szpitale, ta broń strzelająca 
często do dzieci, kobiet do bohaterskich obywateli naszych sąsiadów Ukraińców. To oni tą 
naszą długoletnią współpracę właśnie kilka dni temu dokumentnie zniszczyli.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że to był ostatni głos w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 
Jest to druk 1199. W sprawie relacji Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji 
Rosyjskiej. 
 

        Za                          32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1153/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie relacji Miasta Gdańska z miastami partnerskimi z Federacji Rosyjskiej 
 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca podziękowała za obecność na sesji konsulowi Ukrainy. Powiedziała, że 
konsul spieszy się do kolejnych obowiązków. Było nam bardzo miło pana gościć. Mimo 
bardzo trudnej i dramatycznej sytuacji, wszyscy wspieramy pana i Ukrainę. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Zwróciła się do zgromadzonych i powiedziała, że wie jak trudno wrócić do tej rzeczywistości, 
którą mamy wokół nas, bo pewnie wszyscy jesteśmy myślami w Ukrainie i z mieszkańcami 
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Ukrainy, ale jeszcze przed nami takie zwyczajne gdańskie sprawy, które musimy podjąć, 
także przechodzimy do dalszej części porządku obrad. 
 
2)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Oliwa 
Górna w rejonie ulicy Czyżewskiego 31 A (druk 1180); 
  
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. Poprosiła o zabranie głosu panią Edytę 
Damszel - Turek 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poprosiła o wypowiedź radnego Przemysława Majewskiego 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję pani przewodnicząca pani dyrektor dwa pytania, które nie padły wczoraj na Komisji, 
a urodziły się jakby w toku dyskusji także naszej klubowej. Pierwsze pytanie dotyczące tego 
właśnie gruntu, na którym mają powstać te budynki mieszkalno-usługowe. Czy deweloper 
przekazał państwu tą wizualizację? Jeśli tak, to prosiłbym tylko o okazanie, jeśli to możliwe. 
Druga kwestia czy pamięta pani kiedy ten teren właśnie po tej ciepłowni został sprzedany, 
jak rozumiem prywatnemu inwestorowi? 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni Państwo nie mamy tej wizualizacji. Ta wizualizacja była udostępniana na Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego, czyli inwestor nam nie przesłał. Nie wiem, czy to było 
nagrane. Wczoraj Komisja była nagrana, więc nie wiem tego nie wiem. My natomiast nie 
dysponujemy tą wizualizacją. Natomiast co do daty przekazania, bo ten grunt jest 
przekazany w użytkowanie wieczyste. Nie pamiętam, panie przewodniczący. 
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Nazwę dewelopera, pamięta pani?  
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Obecnie, bo to jest tak wnioskodawcą wniosku był Stal Projekt Spółka z o.o. w imieniu 
właściciela Longbridge 6000 spółka z o.o. Taki jest wnioskodawca podpisany pod wnioskiem. 
 
 
PIOTR GIERSZEWSKI – Z- ca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję pani przewodnicząca pani dyrektor. Mam pytanie. Szkoła sąsiadująca Zespół 
Szkół Architektury Krajobrazu jest specyficzną szkołą. Chciałbym powiedzieć w tym sensie 
specyficzną, że raz, ta która, pro ekologicznie funkcjonuje z samego faktu i statutu, który ma 
zapisany i przyjęty. Dwa jest jedną z niewielu w ogóle w tej części Polski. Jeśli chodzi o te 
zawody, które tam są wyuczane. I trzy specyfika Kwestią dotyczącą terenu patrz. warsztaty 
ćwiczenia do, których jest potrzebny areał krótko mówiąc. Pytanie moje jest następujące, 
czy gdyby powtarzam była potrzeba rozbudowy tej szkoły? Patrz z całym zapleczem, bo 
mniej budynek, a bardziej właśnie zaplecze ćwiczebne dla młodzieży. Czy my mamy 
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możliwość pomóc wówczas szkole w pozyskaniu tych terenów niezbędnych  
do tego, żeby prowadzić właściwą działalność nie tylko edukacyjną, ale właśnie i tą 
praktyczną. Czy jest taka możliwość, bo oddajemy ten grunt na inne cele, tak. Nie mówię, 
że nie potrzebne. Z tym, że czy jest jakaś rezerwa? Specyfika szkoły wymaga, że  
w przeciwieństwie do innych szkół potrzebują, może więcej budynków, a ta szkoła 
potrzebuje więcej przestrzeni. I czy jest taka możliwość? Jest takie zaplecze? 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Wysoka Rado proszę zerknąć na zdjęcie lotnicze tutaj doskonale widzimy, jaki jest sposób 
zagospodarowania. W części południowej znajdują się budynki, budynki szkolne, a różnego 
rodzaju warsztaty. Przypomnę tylko, że na zachód tutaj, gdzie pokazuje światełkiem. Zostały 
oddane, został oddany nowy budynek warsztatowy taki właśnie umożliwiający realizację 
programu szkolnego. Natomiast proszę zobaczyć zarówno na wschód, w sąsiedztwie ulicy 
Czyżewskiego jest teren zielony, czyli tak zwana szkółka czy teren szkółkarskie. Gdzie 
właśnie można. Ja się na tym nie znam, ale generalnie jest zaplecze do tego, żeby można 
realizować statut szkoły, czyli te zajęcia z sadzenia roślinek generalnie w profilowe zarówno 
na wschodzie, jak i na zachodzie, czyli tam, gdzie pokazuje też światełko. Czyli to są 
wszystko tereny potencjalne do tego, żeby można było urządzić różnego rodzaju szkółki  
i realizować statutowe cele szkoły. Natomiast działka, o której mówimy jest działką. No tak 
naprawdę prywatną użytkowanie wieczyste to jest prawie, że statut działki prywatnej. 
Działka była, jest zabudowana, jeszcze po prostu jest na tej działce znajduje się budynek 
dawnej kotłowni, która już obecnie szkole nie jest potrzebna razem  
z całym jakby zapleczem, czyli placem składowym. Ta działka była od lat zabudowana  
i nigdy nie była, jakby przeznaczona na cele tego typu, żeby urządzić tutaj jakieś szkółki, 
także działka, działka szkoły ma taki potencjał, na którym można realizować zarówno 
podnieść zabudowę jeżeli byłaby taka potrzeba zmodernizować, podwyższyć parametry 
istniejących budynków, bo plan miejscowy to umożliwia no i tereny do tego, żeby realizować 
szkółki różnego rodzaju. Dziękuję. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedziała, że warto też jest podkreślenia to, że pierwotnie miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego miało być objęty większy obszar. Natomiast to, o czym 
też pani dyrektor mówiła ta współpraca. Te kontakty z radą dzielnicy tutaj były od początku 
pracy nad tym planem. I właśnie na wniosek rady dzielnicy ten obszar, którym teraz się 
zajmujemy, został okrojony do tego niezbędnego minimum, czyli działki gdzie może powstać 
zabudowa. No i działki stricte drogowej, która przy uwzględnieniu wszelkich parametrów 
będzie też spełniała wymogi PePOŻ i to jest bardzo istotne w tym w tym zakresie. Stąd też 
państwo na końcu widzą poszerzony obszar układu drogowego. Właśnie z uwagi na to, żeby 
można było w bezpieczny sposób manewrować tutaj na końcu ulicy. To jest jedna rzecz, 
natomiast jeżeli chodzi o wizualizację, nagranie jest dostępne. Jeżeli ktoś z Państwa 
potrzebuje tej wizualizacji, to oczywiście nie ma problemu, żeby od inwestora pozyskać.  
To jest panią sekretarz Komisji, możemy tą wizualizację wydobyć od inwestora. Zasady  
są takie na Komisji. Każdy wnioskodawca inwestor jest zapraszany na Komisję właśnie po 
to, żeby nam referować swoje zamierzenia inwestycyjne po to, żeby nam się trochę 
wyspowiadać na Komisji, żebyśmy mieli pełny wgląd w to, co jest planowane. Stąd też nie 
wszystkie materiały do wszystkich dochodzeń. Natomiast na Komisji mamy pełen wgląd  
i dostajemy te materiały podczas prac nad danym drukiem, dlatego jeżeli ktoś z Państwa 
będzie potrzebował, to oczywiście taką wizualizację wydobędziemy prośba o informacje  
i będziemy zdobywać. Dziękuję bardzo. 
 
KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado, to rzeczywiście ciekawa kwestia, jak na terenie 
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gminnym przeznaczonym pod edukację pojawił się prywatny właściciel, bo ta ciepłownia 
obsługiwała te wszystkie szklarnie inspekty, które obsługiwały czy są na terenie tej szkoły, 
więc to była integralna część tego kompleksu, tego całego zasobu szkolnego, stąd dziwi 
brak informacji, czy brak zainteresowania radnych. Jak to się stało, że wewnątrz tego terenu 
nagle po prostu nastąpiło takie wcięcie? Pozbycie się tego obiektu. Trudno to w tej chwili 
negować, bo rzeczywiście można powiedzieć, jest tu wiele terenów, które można 
przeznaczyć na takie ogrodnicze cele. Niemniej jednak był to integralny obszar 
przeznaczony pod edukację i w pewnym momencie wykrojona z niego, teren, który dzisiaj 
uzyskuje czy uzyska nowy plan zagospodarowania przestrzennego i myślę, że z dnia na 
dzień wzrośnie jego wartość, a kiedyś to podobnie gminy, no dzisiaj nam się tej informacji 
nie chce udzielić. Dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Zapytała czy są jakieś głosy w dyskusji. Brak głosów. w takim razie przechodzimy do 
głosowania. Jest to druk 1180. 
 
 

        Za                           21 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się       9 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1154/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Oliwa 
Górna w rejonie ulicy Czyżewskiego 31 A 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

3)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
Jelitkowo w rejonie ulic Nadmorskiej i Kaplicznej w mieście Gdańsku (druk 1181); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. Poprosiła o zabranie głosu panią       
Edytę Damszel - Turek 

 
               Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zabranie głosu radnego Przemysława Majewskiego. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję pani przewodnicząca pani dyrektor. Wczoraj moja komisji wspominała pani, że 
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kwestia tego planu też podlegała uzgodnieniom z konserwatorem zabytków, wojewódzkim 
konserwatorem zabytków, jakby mogła pani w kilku zdaniach tylko wspomnieć, jakie kwestie 
były uzgadniane z konserwatorem. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zgodnie z ustawą planowaniu, zagospodarowaniu przestrzennym, każdy plan miejscowy 
musi być uzgodniony z konserwatorem zabytków, czyli konserwator wypowiada się  
w zakresie całego zagospodarowania, jakby może podnieść każdą kwestię tutaj. Tak jak już 
powiedziałam, plany, dwa plany były równocześnie uzgadniane przez konserwatora  
na północ, czyli rejon ulicy Bałtyckiej. I właśnie ten plan. Dlatego tak ważne było zarówno  
w jednym planie i w drugim wypracowanie pierzei ulicy Kaplicznej, czyli te parametry, które 
zostały przyjęte w pierwszej linii zabudowy, czyli określono rozdrobnioną zabudowę. To jest 
między innymi też postulat konserwatora, żeby zabudowa była rozdrobniona  
o maksymalnym rzucie 250 m. O to o tym, aby wysokość była maksymalnie 12 m. Dachy 
dwuspadowe, dachy, strome no i też rzut prostokątny w proporcjach określonych przez 
konserwatora i takie same zapisy pojawiły się w planie miejscowym do Bałtyckiej. Chodziło 
o to, aby pierzeja ulicy zarówno z jednej strony, jak i z drugiej ulicy Kap licznej była 
uporządkowana i miała taki sam charakter. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Nie widzę więcej głosów w dyskusji przechodzimy do głosowania druk 1181. 
 
 

        Za                           30 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1155/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelitkowo w 
rejonie ulic Nadmorskiej i Kaplicznej w mieście Gdańsku 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

4)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
Rudniki rejon ulicy Tarcice w mieście Gdańsku (druk 1182); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. Poprosiła o zabranie głosu panią       
Edytę Damszel - Turek 

 
               Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
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EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma. Przechodzimy do głosowania druk 1182 
kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego planu miejscowego? Kto jest przeciwny, 
kto się wstrzymał? 
 
 

        Za                           31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1156/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
Rudniki rejon ulicy Tarcice w mieście Gdańsku 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

5)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piecki 
Migowo rejon ulic Piekarniczej i Lema w mieście Gdańsku (druk 1183); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji. Poprosiła o zabranie głosu panią       
Edytę Damszel - Turek 

 
               Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podziękowała za wypowiedź pani dyrektor, poprosiła o wypowiedź radnego Mateusza 
Skarbka. 
 
MATEUSZ SKARBEK – Z-ca Przewodniczącej Rady miasta Gdańska 
Dziękuję pani dyrektor, ja wiem, że pani podczas swojego przedstawienia poruszyła tematy, 
ale chciałbym zadać te pytania jeszcze raz. Te same, które zadałem podczas komisji, bo 
chciałbym, żeby to dosyć mocno wybrzmiało, czyli po pierwsze tereny rekreacyjne Staw 
Piekarnicza. Co zyskują mieszkańcy dzięki temu planowi, bo to był temat wielu, także 
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budżetów obywatelskich, wielu spotkań i wielu apeli mieszkańców. Po drugie wysokości 
budynków w stosunku do tego starego planu, na podstawie którego wybudowano co ten 
niech pani dyrektor przedstawi. Jakie możliwości dawał plan, jak zostało zrealizowane i jak 
to się ma do tego, co obecnie procedujemy, jakie to są różnice i o ile też w ramach wyłożeń 
z tych wysokości zostało zdjęte. Kolejna rzecz, jeszcze raz proszę powtórzyć kwestię 
komunikacyjną, zwłaszcza w aspekcie ulicy Lema. Jakie są możliwości nałożenia 
obowiązków? Co to da mieszkańcom? Już też zamieszkałych okolic no i jeden z kolejnych 
aspektów ten parkingowy tak dosyć krótko, bo chciałbym, żeby pani przedstawiła, może 
trochę więcej o możliwościach komunikacji rowerowej w tym mieście. Także dziękuję bardzo. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni państwo, Prezentowany slajd pokazuje tereny zielone. Jesteśmy w przy stawie 
piecewskim. Cały ten teren tutaj zieleni, jasno zielony jest to teren przeznaczony pod zieleń 
rekreacyjną. Co mieszkańcy zyskują w obowiązującym planie miejscowym? Była tutaj 
rezerwa drogowa. Ta rezerwa drogowa została zlikwidowana. Ten teren, czyli o powierzchni 
0,7 hektara, czyli 7000 m2 zostaje przeznaczone na zieleń rekreacyjną. Zgodnie z zapisami 
planu miejscowego w tym terenie można zrealizować elementy związane z rekreacją, 
sportem. To co na komisji czytaliśmy państwu. Natomiast ta część tutaj ciemniejsza zielona 
jest predysponowane do tego, żeby utrzymać naturalny charakter. Ze względu właśnie na 
ukształtowanie terenu i występowania różnego rodzaju gatunków roślinności, jak i też fauny 
i flory. Zapisy planu miejscowego również zabezpieczają brzegi stawu jak i umożliwiają, czy 
zabezpieczają bezpieczne przejście płazów  ze skarpy do  stawu, aby po prostu i to jest 
takie zapisy, są wprowadzone, aby nie stosować siatek gabionów z siatek, czyli to jest jeden 
z elementów. Wysokości w planie obowiązujący plan miejscowy to jest przeznaczenie pod 
produkcyjną. Przeznaczenie pod funkcję produkcyjno- usługowo składowe.  
W obowiązującym planie miejscowym dla terenów tutaj zaznaczonych kolorem fioletowym 
ustalono wysokość maksymalną 11 metrów. Powierzchnię biologicznie czynną na poziomie 
20 m, ale to jest  na poziomie 20%. Te zapisy nie mówią o tym wprost. Jest to dalej poprzez 
inne zapisy. Maksymalna powierzchnia, a zabudowy jest 30%, czyli obowiązujący plan nie 
zabezpiecza żadnej zieleni ma znacznie mniejszy procent powierzchni biologicznie czynnej 
niż w projekcie planu i teraz co do wysokości zabudowy w planach sąsiadujących Te plany 
sukcesywnie były zmieniane od dwutysięcznego roku. Pierwsza jakby pierwsze inwestycje 
te dość wysokie, które powstały właśnie na terenie po dawnej piekarni i tutaj plan miejscowy 
umożliwiał wysokość maksymalną w terenie, A 70 m powstało 55. W terenie B maksymalna 
wysokość 35, powstała zabudowa 30 metrowa, a im dalej ta zabudowa była niższa. 
Maksymalna wysokość 13 m. Tak to się kształtowało. Przy pierwszym wyłożeniu 
proponowaliśmy troszkę wyższą tą zabudowę. Ten slajd pokazuje dokładnie jakie  były 
parametry czyli w terenie 0 0 5 proponowaliśmy na fragmencie wysokość do 40 m po 
uwzględnieniu uwag została ona obniżona do 28 m w tym terenie w wysokości 19 m.  
W pierwszej linii została ta wysokość obniżona do 16 M. To są tutaj również wysokość 19 
m. Została obniżona do 16 Metrów, co za tym idzie również intensywności zabudowy zostały 
obniżone. Komunikacja Lema, tak jak już powiedziałam, zanim na samym wstępie, zanim 
przystąpiliśmy do prac nad planem, była wykonana analiza transportowa, która badała 
obciążenie ruchowe istniejącego układu komunikacyjnego, ale również prognozowanego  
do realizacji. Tak, jest metodologicznie ten dokument powstaje. Na podstawie analiz, czyli 
skrzyżowań w sąsiedztwie istniejących, jak i prognozowanych korytarzy drogowych, które 
mamy zarezerwowane w planie miejscowym, między innymi Nowa Myśliwska, przedłużenie 
Hauts Branda oszacowano niezbędne elementy, które powinny być wykonane do tego, aby 
potencjał, który projekt planu proponuje, mógł zostać wprowadzony bez obciążania 
istniejącego układu komunikacyjnego. To jest ten kolorem czerwonym, pokazujemy  
te elementy, które wyszły z tych analiz transportowych, przy tym potencjale, który był 
zakładany w projekcie planu. Możliwości realizacji i tego układu komunikacyjnego. Są jakby 
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dwie ścieżki są możliwe. Zgodnie z ustawą o drogach publicznych artykuł 16 tak zwana 
szesnastka. Każdy inwestor na etapie pozwolenia na budowę musi wykazać. Przeprowadzić 
badanie ruchu, które określi obciążenie istniejącego układu komunikacyjnego i jakie 
elementy będzie musiał zrealizować aby nie pogorszyć tego układu czy poprawić  
tą funkcjonalność, czyli to jest tak zwana szesnastka. Druga możliwość to jest oczywiście 
realizacja inwestycji drogowych z budżetu miasta, bo takie są dwie możliwości, dwie ścieżki, 
ale żadna jakby większość inwestycji tak jest obarczono właśnie realizacją jakiś elementów 
związanych z układem komunikacyjnych. To jest to co do parkingów, tak jak  
już powiedziałam, zgodnie z obowiązującym prawem, zgodnie z obowiązującym jeszcze 
warunkami technicznymi, zapisami, które tam się znajdują, każda inwestycja musi posiadać 
odpowiedni wskaźnik czy odpowiednie zabezpieczenie miejsc parkingowych w ramach  
w ramach swojej działki. Natomiast tak jak państwu mówiłam na samym końcu pokazując 
trzy plany, które procedujemy. Mamy świadomość, że tutaj  tych miejsc parkingowych jest 
niewystarczająca ilość pomimo tego, że układ, jakby sąsiedztwo tych terenów 
mieszkaniowych raczej predysponuje do tego, żeby korzystać z komunikacji zbiorowej.  
W ramach planów, które procedujemy, przewidzieliśmy, przewidujemy możliwość realizacji 
parkingów pod właśnie wiaduktem Rakoczego, czyli to jest jeden jakby z elementów, gdzie 
odpowiadamy mieszkańcom, też wskazując na to, gdzie mają stawiać swoje samochody. 
Co do tras rowerowych to zgodnie z dokumentami, które obowiązują w mieście, czyli Ster, 
czyli system tras rowerowych dla Miasta Gdańska. Obecnie dokument jest zmieniany 
jesteśmy po konsultacjach, teraz rozpatrujemy uwagi, które wpłynęły do tego dokumentu, 
ale polityka jest określona jakby w tym podstawowym, czyli w zależności od tego, jakiej  
klasy jest droga, im wyższa klasa drogi tam jest wydzielona trasa rowerowa, czyli 
Rakoczego i docelowo również pojawi się tutaj w rezerwie Nowej Politechnicznej. Natomiast  
w Piekarniczej pasy są jakby wydzielone w drodze. W Piekarniczej natomiast na pozostałym 
układzie drogowym dopuszcza się  w ramach ruchu na ogólnych zasadach, także taka jest 
jakby hierarchia realizacji tego ruchu rowerowego w tym obszarze dodatkowo w sąsiedztwie 
zbiornika Piekarnicza. Plan miejscowy daje możliwość realizacji takiego skrótu, czyli ciągu 
pieszo rowerowego. Dziękuję. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podziękowała za wypowiedź pani dyrektor, poprosiła o wypowiedź radną Emilię 
Lodzińską. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Istota to co tutaj jest w tym planie bardzo ważne na tym terenie mamy obowiązujący 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Jest to plan, który przewiduje w tym 
miejscu funkcji produkcyjno-usługowo składową. Jak doskonale wiemy w tym w okolicach 
tego planu powstała zabudowa i wielorodzinna i w okolicy jest zabudowa jednorodzinna. 
Jest to teren znakomicie położony i osobiście nie wyobrażam sobie sytuacji, żeby na tym 
terenie miałyby powstać jakieś magazyny składowiska jest to teren, który powinien zmienić 
swoją funkcję, zmienić swoje zagospodarowanie i swoją właśnie funkcjonalność. Dużo się 
mówi o tym, jak zagospodarować miasto, żeby było miastem przyjaznym mieszkańcom, 
żeby była wdrażana miasta, idea miasta właśnie piętnastominutowego. To taka idea, która 
na którą coraz częściej zwracają uwagę mieszkańcy, szukając mieszkania, szukając 
nieruchomości, które będą dobrze skomunikowane, które będą miały w pobliżu przedszkola, 
żłobki, przychodnie małe, osiedlowe sklepy. Na to coraz częściej zwracamy uwagę. Częściej 
uwagę na więzi społeczne. Takie właśnie idee miasta piętnastominutowego. One także mają 
dobry wydźwięk społeczny, bo dzięki temu te więzi społeczne się zwiększają, bo spotykamy 
właśnie sąsiadów w tym parku wewnątrz osiedlowym. Czy tak jak tutaj w przy zbiorniku, czy 
też na terenach miejskich, które w tym przypadku w całości przeznaczamy właśnie na tereny 
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ogólnodostępne tereny zielone i to jest właśnie idea miasta piętnastominutowego. W tym 
przypadku nawet skracamy tą ideę. Będzie to idea miasta pięciominutowego. Na zachodzie 
to już w zasadzie jest norma. Przykładem jest miasto w Wiedniu. Już teraz nie pamiętam 
nazwy, natomiast jest to stawiane jako wzór właśnie takiego miasta, gdzie wszystko mamy 
w zasięgu ręki i nie musimy specjalnie używać samochodu do tego, żeby dostać do lekarza 
czy żeby zawieźć dzieci. Tylko do szkoły. Przestaje to być dla nas problemem, co też jest 
istotne w tym planie. Właśnie zapisy tak precyzyjne, które tutaj mamy. One powodują, że 
zarówno funkcje kulturalne, jak i społeczne w postaci czy to miejsce w przedszkolu, czy  
to funkcji żłobkowej, są tutaj zapewniane. Dom sąsiedzki na przykład mógłby powstać  
w ramach tych funkcji kulturalnych czy też innego rodzaju instytucja. Jest to naprawdę 
ważne i chciałabym, żebyśmy przy okazji tego planu o tym nie zapominali bo o tym mówimy 
i to wczoraj też na dyskusji dosyć zdominowało nasze rozmowy o komunikacji o miejscach 
postojowych. Natomiast warto zwrócić uwagę właśnie na te korzyści, które przyświecają 
idee tej idei właśnie miasta piętnastominutowego, a w tym przypadku jeszcze krótszych 
odległość. Natomiast w związku z tym, że wczoraj na komisji ta dyskusja o układzie 
transportowym i o miejscach postojowych i o tak zwanych szesnastkach, czyli realizacji 
układu drogowego przez inwestorów, no zdominowała dyskusję. Ja bym chciała poprosić 
dyrektora Wawrzonka o to, żeby wytłumaczył państwu radnym i mieszkańcom, którzy 
oglądają nas podczas dzisiejszych obrad. Jak wygląda realizacja przez inwestorów właśnie 
układu drogowego na podstawie ustawy o drogach publicznych na podstawie artykułu 16  
i także przedstawił nam dosyć tak sposób szczegółowy, jaki układ drogowy zostanie 
rozbudowany w tym przypadku przez inwestorów? Dziękuję. 
 

TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Dzień dobry, szanowne panie, radne, panowie radni. Jeżeli chodzi o artykuł 16 ustawy  
o drogach publicznych mówi on coś takiego. „Inwestor inwestycji nie drogowej jest 
zobowiązany przy do przebudowy budowy układu drogowego w zakresie wynikającym  
z tego, w jaki sposób wpływa negatywnie na ten układ drogowy”. Czyli mówiąc konkretnie, 
w tym przypadku każdy jeden inwestor, który wystąpi do gdańskiego Zarządu Dróg i zieleni 
w oparciu o zapisy planu tego poprzedniego jakiegokolwiek planu, by nie był, ma obowiązek 
doprowadzenia do takiej sytuacji, że je wpływ jego na układ drogowy zostanie 
zminimalizowany poprzez nakłady finansowe. Nakłady rzeczowe, które musi wnieść  
w rozbudowę tego układu drogowego. Pierwsza dzisiejsza prace nad  planem, czyli już ten 
finalny etap prac nad planem tak naprawdę otwiera nam kolejny etap, czyli etap rozmów  
o tak zwanych umowach szesnastkowym, ponieważ dzisiaj państwo decydujecie  
o potencjale inwestycyjnym na tym obszarze, a także o pewnym zapleczu jeżeli chodzi  
o możliwą rozbudowę układu drogowego. Pani dyrektor Damszel – Turek, która wspominała 
o analizie, która była poprzedziła prace nad tym planem. Muszę też podkreślić, że  
te rozwiązania, które są w tej analizie, one są już także pewną wytyczną do dalszego. 
Tych prac jeżeli chodzi o umowy szesnastkowy, to znaczy się zakładamy, że żeby osiągnąć 
ten potencjał inwestycji nie drogowej musi być zrealizowany ten układ drogowy, który został 
jakby zbilansowany czy wskazany jako ten równoległy, niezbędny do zrealizowania  
w momencie pełnego zagospodarowania terenów, o których dzisiaj rozmawiamy, jeżeli 
chodzi o pewne technikalia, wygląda to mniej więcej tak, że jeżeli plan zostanie przez 
państwa przegłosowany, inwestorzy z tych terenów wystąpią do nas, do gdańskiego 
Zarządu Dróg i zieleni w trybie procedury właśnie dotyczącej tej umów szesnastkowy, która 
jest regulowane na zarządzenie prezydenta Miasta Gdańska o wskazanie niezbędnych 
elementów, które są do niezbędne do zrealizowania na układzie drogowym. W oparciu  
o te analizy, które już były w oparciu o analizy, które nie wykluczam, że też będą my 
wskażemy ten zakres do konkretnej części inwestycji niedrogowych, która będzie miała 
powstawać. Czyli jeżeli ten etap rozbudowy tego układu zostanie rozłożony na etapy,  
w zależności od etapu, jaki będzie potencjał  inwestycyjny my będziemy przypisywać dane 
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rozwiązania, także finalnie musi to uzyskać ten efekt, który widzicie państwo na slajdzie. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję, panie przewodniczący pani dyrektor. Pytanie, które też wczoraj pojawiało się 
podczas dyskusji na Komisji. Chodzi o te analizy komunikacyjne. Prosiłbym tylko 
przypomnieć, w jakich latach z jakich lat pochodzą te analizy, bo to jakby będzie  
w odniesieniu do mojej wypowiedzi też to jest 2017 i 2018 rok? 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
2017 to jest przed przystąpieniem planu, bo w 2018 przystąpiliśmy, jakby na podstawie tej 
analizy natomiast przy rozpatrywaniu uwag jeden z wnioskodawców, czyli teren terenu, który 
obecnie przy Rakoczego w projekcie planu był przeznaczony pod funkcję produkcyjną 
usługowo składowe w 2021 roku wykonał analizę, która jakby potwierdziła te analizy z 2017 
roku. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję właśnie. To też takie też pojawiały się wczoraj pytania ze strony mieszkańców. 
Jakby już po przeprowadzonej dyskusji na Komisji mieszkańcy jednak wyrażali obawy, że 
te analizy przedstawione przez inwestorów zarówno w momencie przed przystąpieniem do 
projektowania tego planu miejscowego, jaki w 2021 roku one mogły nie oddawać faktycznej 
sytuacji, która tam faktycznie się dzieje. Ta analiza z 2017 roku. Oczywiście na tamten 
moment przedstawiała sytuację, jaka była, natomiast musimy pamiętać, że część z tych 
zabudowań została oddana do użytkowania dość niedawno natomiast ta analiza z 2021 
roku. Tutaj mieszkańcy podawali pod wątpliwość, jakby specyficzny moment, w którym się 
wszyscy znaleźliśmy, chodziło między innymi o pandemię, ograniczenie ruchu kołowego, 
praca zdalna et cetera. Stąd też moje pytanie jest następujące, na ile te analizy, z których 
już teraz, co możemy wyczytać wynika, że ten układ drogowy nie jest wydolny i nie będzie 
w stanie tego ruchu kołowego. Nie będzie w stanie udźwignąć tego ruchu kołowego. Na ile 
w takim razie te wskaźniki, które zawarliście państwo w planie nie doprowadzą do paraliżu. 
Oczywiście rozmawiamy o sytuacjach o możliwościach związanych z umowami 
szesnastkowy mi. Tylko czy faktycznie rondo jakiś łącznik pozwolą na to, aby te osiedle  
to okolica była wydolna komunikacyjnie? Dziękuję. 
 

TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Pozwolę sobie odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ jako Gdański Zarząd Dróg i Zieleni 
my dajemy pewne wytyczne do analiz i każdorazowo. Analizy bazują na gdańskim modelu 
ruchu, ale w przypadku tych wytycznych my też zakładamy coś takiego jak średnioroczny 
przyrost ruchu drogowego dla danego obszaru. Generalnie mieści się to w przedziale 
między 2 a 5%. Oczywiście to jest zależne od stopnia zagospodarowania danego obszaru 
miasta Gdańska. Najczęściej czytam najczęstszym takim tym wzrostem to jest 3,3%, to nam 
wyszło z poszczególnych analiz średniorocznych dla poszczególnych lat. W związku z tym 
w tym wypadku no tej analiza każdej innej coroczna prognoza uwzględniająca przy rozruchu 
każdorazowo zakłada dodatkowy w plus 3,3% na wszystkich tych kierunkach, które są ujęte 
w analizie na wszystkich tych ciągach komunikacyjnych. Więc jeżeli mówimy 2018 rok 
prognoza była pięcioletnia, czyli zakładała jeszcze dodatkowe w rozruchu około 16% przy 
tak tego typu założeniach. Natomiast jeżeli chodzi o to dane z 2021 roku my też dawaliśmy, 
biorąc pod uwagę no taką, a nie inną sytuację pandemiczną dawaliśmy pewne materiały 
porównawcze, czyli dla danego ciągu komunikacyjnego. Na przykład dane z roku przed 
pandemicznego plus ruch pomierzony w czasie pandemii to dawało pewną różnicę wzrostu 
lub spadku ruchu, natomiast też chciałbym powiedzieć, że nasze analizy, które robiliśmy 
choćby dla głównych osi komunikacyjnych, wykazywały, że w 2021 roku tak naprawdę nie 
ma już różnicy w stosunku do ruchu przed pandemią. Był okres, gdzie faktycznie spadł ruch 



24 

 

niemal do 40% normalnego ruchu, ale już 2021 rok niczym się nie różnią od okresu 
pandemicznego. Między innymi ta analiza też nam pozwoliła odpowiedzieć sobie 
wewnętrznie na takie pytanie. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni Państwo, ja jeszcze bym dodała, że mówimy o analizie, która była wykonana 
jakby podstawą do tego planu, który był wykładany za pierwszym razem, czyli mówimy  
o tych potencjał ach, czyli trochę wyższa wysokość, większa intensywność po drugim jakby 
po pierwszym wyłożeniu po uwzględnieniu uwag ten potencjał został obniżony. Natomiast 
cały czas, jakby przyjmujemy, że ta analiza jest jak najbardziej adekwatna do tego, aby móc 
tutaj realizować te inwestycje. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Szanowni Państwo, moje pytanie dotyczące właśnie tych analiz natężenia ruchu w dużej 
mierze wyczerpał mój przedmówca kolega Przemysław Majewski. Więc pozostaje mi tylko 
podziękować mieszkańcom za wszystkie te uwagi, które zostały zgłoszone. Uważam, że  
w wielu aspektach, niestety mimo słuszności, nie zostały one uwzględnione, co sprawia, że 
nie będę mógł za tym planem zagłosować. Jednocześnie chciałem zauważyć, że nie widzę 
nic złego w budowie osiedla budowie kolejnych mieszkań na tym terenie. Natomiast 
obawiam się po prostu na ile tu omawiany układ komunikacyjny, infrastruktura na ile one 
wytrzymają ten wzmożony ruch samochodowy. Dziękuję bardzo. 
 
ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Dziękuję bardzo, bardzo też dziękuję i pani dyrektor Damszel-Turek i panu dyrektorowi 
Wawrzonkowi za szczegółowe wyjaśnienia. Ja tak naprawdę też tutaj moi przedmówcy 
wyczerpali gro pytań, które sobie przygotowałam. Natomiast ja chciałam zwrócić uwagę, że 
no jednak odpowiadamy za przyszłość mieszkańców miasta i jak bardzo byśmy chyba tutaj 
wszyscy na tej sali chcieli, żeby ten argument nie był aktualny, to musimy się też szykować 
na miasto, na zamieszkanie w Gdańsku, w warunkach bardzo wysokich cen ropy. Także nie 
wyobrażam sobie sytuacji, żebyśmy tutaj mieli podtrzymywać w tak doskonale 
skomunikowanym miejscu funkcje jakiegoś centrum przeładunkowego czy  innej hurtowni. 
Tak, chociaż mam wrażenie już po tej dyskusji, że co do tego się zgadzamy też co może 
było trochę zaskakujące, jeśli chodzi o temperaturę wczorajszej dyskusji podczas komisji 
mieszkańcy, którzy zgłosili się do udziału w komisji no, zwracali uwagę w dużej mierze na 
wątki  owszem, ten wątek postojowy też się pojawił, ale w dużej mierze na dostępność tej 
przestrzeni w związku i to mówię o dostępności pieszej i rowerowej. O pewnych 
mankamentach, które też żeśmy wcześniej przy okazji dyskusji nad tym planem, ale również 
nad planem dotyczącym sądu także myślę, że tutaj bardzo trafnie, że pani dyrektor 
zaprezentowała to nam jako pewną całość. Te wątki były poruszane, między innymi dojście 
do szkoły przy Gojawiczyńskiej, które też przy okazji realizacji Nowej politechnicznej się 
poprawi. Także wydaje mi się, że dobrze, że mieliśmy okazję dzięki obecności tutaj obojga 
państwa, dyrektorów, troszeczkę szerzej omówić plany dostępnościowe, ale podkreślam 
również dostępność i transportem zbiorowym i pieszą, i rowerową na tym terenie.  
No przypomnijmy, że w tym momencie pas drogowy Piekarniczej w niektórych miejscach 
ma takie parametry, że tak naprawdę brakuje miejsca na pełnowymiarowy chodnik. 
Chociażby te kwestie zostaną uporządkowane tym planem. Myślę, nie bójmy się, to znaczy 
miejmy odwagę też tłumaczyć pewne procesy mieszkańcom. Z mojego doświadczenia 
każdy się boi budowy. Ja też przyznam, że jak słyszę, że mam mieć po sąsiedzku budowę, 
to nie jestem entuzjastycznie nastawiona. Natomiast w momencie, w którym wchodzimy  
w dialog z mieszkańcami, tłumaczymy przyczyny jakiejś decyzji. Tłumaczymy, jak rozwój 
danego obszaru ma wyglądać długofalowo.To też rośnie zrozumienie do tego, co tak 
naprawdę jest zaplanowane i więc miejmy jako radni odwagę być tłumaczami tych zmian  
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w zagospodarowaniu przestrzennym. Ja mam świadomość, że one czasem są napisane 
językiem hermetycznym. I naprawdę, skoro takie rozwiązania sprawdziły się, o czym 
wspomniała już pani przewodnicząca Lodzińska w miastach, które mają bardzo wysokie 
indeksy we wszelkich rankingach dotyczących jakości życia Kopenhaga czy Wiedeń. No nie 
sądzę, żeby Gdańsk nie był godny tych rozwiązań, tak także bardzo się, że w sposób tutaj 
dość twardy zostały zapisane też parametry dotyczące usług, że nie narazimy mieszkańców 
na sytuację, w której w związku ze zmianą jakiejś koniunktury rynkowej nagle okaże się,  
że to jest tylko i wyłącznie sypialnia i po każdy drobiazg trzeba jechać na 2 stronę dzielnicy. 
Cieszę się, że jest tutaj również duży udział tych funkcji prospołecznych, że jest 
zabezpieczona zieleń w znacznie większym stopniu niż obecnie obowiązujących 
dokumentach no i myślę, że po tych zmianach po tej po tym długim cyklu pracy i kolejnych 
wyłożeniach prowadzonych przez Biuro Rozwoju Gdańska, to jest dobry plan. Dziękuję 
bardzo. 
 
PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Panie Dyrektorze, dziękujemy, że pan tak  szczegółowo to wytłumaczył i pani dyrektor 
również natomiast chciałbym się spytać, bo ten cały ruch kieruje się Piekarniczą  
i Rakoczego, ale tam jest taka przerwa między Piekarniczą a Lema, która schodzi na dół 
obok ogródków działkowych i tam jest taka przerwa. Pani dyrektor czy w tym jest jaka jakieś 
obwarowanie, że ta Lema powinna być bo tam wzdłuż Lema jest bardzo spora liczba 
domków jednorodzinnych, rozbudowanych w dół i po prawej stronie i po lewej działki. I czy 
jest plan, żeby odciążyć tą Piekarniczą po wybudowaniu tylu bloków, żeby to do Kartuskiej 
dołączyć jakąś część tych pojazdów, które będą odjeżdżały. W tej chwili Lema się nie nadaje. 
Natomiast wiem, że i mieszkańcy tego Lema mieszkający tam bardzo narzekali, że ta droga 
jest płytami wyłożona, oni we własnym zakresie próbowali ją jakoś naprawiać. Mieli już 
dawno obiecane, że Lema będzie przejezdna, a teraz widzę, że tak została tak na pastwę 
losu i mniej więcej chciałbym się dowiedzieć ile to mniej więcej i czy są jakieś przewidywania, 
jaka ilość mieszkańców na tym terenie może zamieszkać przy tej zabudowie? 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni Państwo, to ja się może odniosę ulica Lema tutaj ostatni slajd z naszej prezentacji. 
Na wczorajszej Komisji procedowaliśmy koncepcję, która zabezpiecza właśnie poszerzenie 
ulicy Lema do zgodnie z ustawą o drogach. W obowiązującym planie miejscowym jest tam 
ciąg pieszo jezdny, a ta koncepcja planu, która teraz wczoraj była państwu części radnych, 
przedstawiana rezerwuje tam drogę, czyli parametry dostosowane do drogi, nie do ciągu 
pieszo jezdnego, czyli poszerzamy linie rozgraniczające drogi i nie wchodzimy, wchodzimy 
jakby w grunt, natomiast nie ruszamy, bo tam jest duża skarpa. Nie wchodzimy  
w zagospodarowanie. 
 

PIOTR DZIK – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Po prawej stronie jest skarpa po lewej można wejść minimalnie przy dobrej współpracy  
za ogródkami działkowymi. Po jednej stronie nie ma skarpy w ogóle. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
My to zbadaliśmy, mogę pana zaprosić, panie radny do biura przedstawimy szczegółowe 
nasze rozwiązania przekroje, bo jakby dzisiaj nie dyskutujemy nad tym planem, wczoraj nad 
nim dyskutowaliśmy. 
 
PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Przepraszam, nie jestem członkiem tej komisji, a to jest istotne dla mnie. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Więc jeszcze raz powtórzę, projekt planu zabezpiecza  na tyle linie rozgraniczające, aby 
poprawić tą dostępność komunikacyjną, aby móc zrealizować tam pełnowymiarową drogę. 
Jezdnie z chodnikiem, także ten plan, który wczoraj omawialiśmy bardzo serdecznie 
zapraszam do biura to jeszcze raz, jakby omówimy tą kwestię. Umożliwia realizacja układu 
drogowego pełnego układu drogowego, tak jak to wychodziło z analizy, a jeszcze dodam 
oddam głos panu dyrektorowi. 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Szanowni Państwo, może tak wchodzimy dosyć szczegółowe kwestie dotyczące układu 
drogowego. Ja też może powiem z tych kuluarów czy kulis prac nad tą analizą z 2018 roku, 
że to właśnie w toku tych prac wyszło, że jednym z najistotniejszych elementów układu 
drogowego, który się pojawia w obsłudze tego układu tego obszaru, to jest właśnie fragment 
tej Nowej Politechnicznej, który daje alternatywne powiązanie z w stosunku do zarówno do 
ulicy Kartuskiej ulicy Piekarniczej ulicy Rakoczego. Dlatego także biorąc pod uwagę ruch 
lokalny, który był spodziewany choćby właśnie w kontekście szkoły podstawowej numer 
jeden. Także zwracam uwagę, że jeżeli mówimy o jakiś tam etapowaniu, czy realizacjach 
tego, to jest to jeden, to będzie na pewno jeden z priorytetów przy dyskusji. 
 
PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Panie dyrektorze, dziękuję mi to wystarczy Lema po prostu będzie robiona tak? 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Finalnie cały plan obejmuje całą ulicę Lem, a także te najważniejsze. 
 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko Dla Gdańska  

Na pewno pan wie, że na ulicy Lema od strony Kartuskiej, wspólnota postawiła bramę 
zamykaną i nonsensem jest, że tam po prostu nie mogą ludzie wjeżdżać to jest przykład na 
to. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Właśnie a propos tego, co tutaj przed chwilą pan radny pytał, czy mogłabym poprosić 
jeszcze o tą grafikę? Gdzie jest układ drogowy ten planowany? Po pierwsze Lema to ja  
doskonale znam tą drogę tutaj na dole to jest droga w tej chwili tak jak kolega powiedział, 
czasami w ogóle nie przejezdna, natomiast tam jest bardzo wysoko,  
to znaczy bardzo duże nachylenie terenu. I teraz tak po pierwsze, czy będzie to realizowane 
w ramach umowy szesnastkowy i z deweloperem ta droga. Czy to będzie miasto realizować 
i kiedy będzie realizowana ta droga? To jest moje pierwsze pytanie.  
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Aby mogła ta droga być realizowana zgodnie z parametrami, czyli poprawić jej jakby 
ukształtowanie i też dostępność musiałby być zrealizowany plan miejscowy, bądź powinna 
być zrealizowana specustawą tak zwaną drogowa. Czyli są dwie możliwości zasadne byłoby 
poczekanie na uchwalenie planu miejscowego, gdzie po prostu będą te wszystkie 
rozwiązania przeanalizowane linie rozgraniczające zabezpieczone. Więc to jest odpowiedź 
na jakby na kiedy. Natomiast co do co do szesnastek to daje głos panu Wawrzonkowi. 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Szanowna pani radna będzie. Natomiast, kiedy to będzie uzależnione także od jeżeli 
miałoby być to w ramach szesnastek. Oczywiście zakładając ten scenariusz, to będzie 
uzależnione od harmonogramu czasu realizacji tych wszystkich zamierzeń inwestycyjnych, 
o których dziś rozmawiamy. Aczkolwiek też nie będę ukrywał, że i planistycznie, i zgodnie  
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z pewnymi analizami chcielibyśmy jednak ulicy Lema pozostawić taki charakter bardziej 
ulicy lokalnej, a nie takiej klasycznej wjazdów na osiedle. Temu celowi ma służyć przede 
wszystkim ulica Piekarnicza i przede wszystkim ulica Politechniczna. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję, ale to znaczy tak pozwolę sobie powiedzieć, bo no tak, jak powiedziałem, 
doskonale znam te tereny, przymierzałam tamtędy wielokrotnie i piechotą, i rowerem. Ulica 
Lema byłaby naprawdę pomocna w rozładowaniu ruchu tutaj od strony w tej chwili bardzo 
gęsto zabudowanego terenu, no ale ma tam jest zabudowane, chyba głównie przez Robyg. 
I tam jest jeszcze jakiś na końcu jest jeszcze jakiś ośrodek, to znaczy na skrzyżowaniu albo 
tu właśnie w tej w tej okolicy tam jest kilka. Chyba jakiś ośrodek zdrowia czy coś w tym 
rodzaju czy   klinika. A ulica Lema tutaj rzeczywiście mogłaby pomóc. Natomiast myślę, że 
bo tak państwo odpowiadacie tak w zasadzie, że mi nie odpowiedzieliście. Dlatego 
rozumiem, że to w tej chwili będzie w trakcie negocjowania i będziecie próbowali 
negocjować z inwestorami tak, żeby to jednak weszło w ich kompetencje. Przebudowa tego 
ruchu drogowego, tak? 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Generalnie na pewno wszyscy inwestorzy, którzy będą tu inwestować, wejdą w proces 
umowy szesnastkowy w zależności od tego, jaki wykażą nam potencjał. Bo proszę pamiętać, 
że państwu dzisiaj decydujecie o maksymalnym możliwym potencjale dla tych terenów,  
w zależności od tego, jaki będzie ten faktyczny potencjał i jaki będzie poziom 
zagospodarowania, bo też nie jestem w stanie przewidzieć dzisiaj czy mówimy z tych 
wszystkich terenów, które są dzisiaj procedowane, mówimy na przykład o wniosku na 1/3, 
2/3 czy na całość tego obszaru. W zależności od tego, jaki to będzie potencjał do rozmów 
o szesnastce, taki będzie wskazywany też potencjał realizacji układu drogowego. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję, ale jeszcze a propos tego to mam jeszcze jedno pytanie, bo tutaj mnie interesuje. 
W związku z tym, że przy ulicy Piekarniczej tutaj na terenie dawnej telekomunikacji, tam ma 
powstać bardzo duże osiedle. Właśnie to w tym miejscu to tak naprawdę chyba jednym  
z najważniejszych elementów jest rozbudowanie tego całego ruchu drogowego wokół,  
to znaczy rondo plus ten łącznik do Nowej Politechnicznej plus uruchomienie kawałka 
Politechnicznej. I teraz chociażby kawałka tak ten, który przed chwilą tutaj pani dyrektor 
pokazywała i teraz mnie interesuje, czy zamierzacie też włączyć w rozbudowę tego ruchu 
drogowego? Na przykład tutaj, bo tutaj wiem, że Euro styl będzie budował głównie w miejscu 
telekomunikacji. Znaczy takie ma zamiary. Natomiast czy da się włączyć inwestorów 
przebudowę? To znaczy od tego od tego ronda do Nowej Politechnicznej i kawałka 
Politechnicznej. 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
Jest to jeden z naszych priorytetów, jeżeli chodzi o możliwość połączenia tego obszaru  
z układem dróg miejskich, że tak powiem, no wiadomo Piekarnicza, Lema  też są drogami 
miejskimi, ale tych tej głównej sieci drogowej miasta. Nowe połączenie wydaje się być 
priorytetem, jeżeli chodzi o rozmowy i wskazywanie zakresów szesnastkowy. 
 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Teraz pytanie już ostatnie, co możemy, kiedy możemy zobaczyć tą umowę szesnastkową 
już po negocjacjach? 
 
TOMASZ WAWRZONEK- Z-ca Dyrektora ds. Zarządzania GZDiZ 
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Jak przyjdą do nas wnioskodawcy. Ja zakładam scenariusz taki, że zakładając, że państwo 
dzisiaj przegłosowuje się ten plan, że plan zostaje przyjęty na tej bazie tych informacji 
poszczególnie inwestorzy zgłaszają się z jakimś określonym potencjałem i mając ten 
określony potencjał, my będziemy mogli powiedzieć, dobra. Musisz zrealizować to i to jeżeli 
masz rozłożone w latach, do tego i tego roku do tego i tego etapu swojej inwestycji musi 
zrobić to i to do końca musi zrobić dodatkowo to i to. Dzisiaj nie jesteśmy w stanie 
powiedzieć jakie będą kroki, w jakim harmonogramie ze strony potencjalnych inwestorów 
na tym terenie. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję Pani przewodnicząca, jeżeli chodzi o ten teren, to z wypowiedzi pana Wawrzonka 
tyczący inwestycji drogowych wynika, że układ drogowy jest wystarczający. Ja mam pytanie, 
jakie będzie potencjalna możliwość dojazdowa, jaki będzie ruch na trasach dojazdowych  
do sądu? Na Komisji już przedstawiałem, że są jedynie w tym rejonie prywatne parkingi,  
a osoby, które przyjeżdżają do sądu, nie przyjadą na rowerze. Często dojście piesze jest 
niemożliwe. Musimy zapewnić tam miejsca parkingowe dla osób, które będą albo dowożone, 
albo będą dojeżdżały swoimi samochodami. Nie wszyscy będą jeździć taksówkami.  
W związku z tym ponawiam te pytanie, jak przewidujemy, bo teren pod estakadą  jaką 
przewiduje, że jest możliwość tam wybudowania czy zarząd dróg i zieleni i miasto 
przewiduje, że będzie inwestorem takiego parkingu? Dziękuję. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
A to może ja się odniosę do parkingów do sądu. Tak jak wczoraj na komisji powiedziałam 
plan miejscowy, proszę zobaczyć tutaj na slajd teren działki sądu jest zaznaczony  
na czerwono. Wnioskodawca, czyli sąd, chce się rozbudować, aby poprawić warunki pracy 
swoich pracowników. Chce również zrealizować tam archiwum. I sąd, prezes sądu ma 
świadomość, że jeżeli rozważa możliwość rozbudowy tego istniejącego obiektu, musi 
zapewnić miejsca parkingowe. Jedyna możliwość do zapewnienia miejsc parkingowych jest 
na działce sąsiedniej. Czyli tutaj jest szaro w paski szaro czerwone. Ta działka jest działką 
gminną. I aby móc zrealizować tą inwestycję, musi wejść w kontakt z miastem z gminą, aby 
ustalić sposób użytkowania bądź jakąś inną formę władania tą nieruchomością, bo  
ze względu na jakby na ograniczoną wielkość swojej nieruchomości nie może poprawić  
i spełnić tego potencjału związanego z zabezpieczeniem miejsc parkingowych. Także to jest, 
jakby jednocześnie odpowiedź. Natomiast też wczoraj państwa informowałam. Plan 
miejscowy daje możliwość, natomiast nie przesądza, kiedy powstanie inwestycja, kto będzie 
inwestorem, czy mówię o parkingach pod ulicą Rakoczego. Na razie Plan jest na etapie 
uzgadniania, czyli te wszystkie rzeczy mogłyby się dopiero zadziać po uchwaleniu planu 
miejscowego. Po wejściu tego dokumentu w życie także to jeszcze chwilka, także tyle  
z mojej strony. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Jeżeli można, to ja bym poprosił jednak o odpowiedź, kiedy przewidują władze miasta, jak 
gdyby tematy zajęć się, bo rok temu dwa lata temu jak dyskutowaliśmy o sądzie, to już temat  
przestrzeni na parking dla interesantów sądu, czyli dla osób, które muszą tam przyjechać 
na wokandę dyskutowaliśmy i minęło rok, dwa i nic się nie dzieje. Prosiłbym o konkretne 
informacje jak tutaj jest z terminami i kto ze strony miasta Zarządu Dróg i Zieleni zajmie się 
tym tematem? Dziękuję. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni Państwo, Wysoka Rado, nie udzielimy państwu tej odpowiedzi, ponieważ plan 
miejscowy nie jest uchwalony, nie jest obowiązujący, czyli może się wydarzyć po drodze, 
także Rada Miasta nie przyjmie planu miejscowego. Wojewoda go uchyli, także nie jestem 
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w stanie żadnego horyzontu czasowego państwu przedstawić, a dopiero na podstawie 
obowiązujących dokumentów jest możliwość realizacji zarówno rozbudowy sądu, jak  
i rozpoczęcia jakichkolwiek działań związanych z realizacją inwestycją związaną  
z parkingami i podejmowanie decyzji, czy to będzie inwestycja miejska, czy to będzie 
inwestycja w jakiejś spółce czy w innej formie. Także wszystko jest uzależnione od tego, 
kiedy ten dokument zostanie przyjęty i czy on po prostu nie zostanie przez wojewodę 
uchylony a potem i zaskarżony. Dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Na tym wyczerpaliśmy listę mówców w tym punkcie przechodzimy do 
głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem przedmiotowej uchwały, czyli druk 
1183 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piecki 
Migowo rejon ulic Piekarniczej i Lema w mieście Gdańsku oraz za sposobem rozpatrzenia 
uwag.  Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 

        Za                           19 

                                                                                              Przeciw                   8 

                                                                                              Wstrzymało się        2 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1157/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piecki  
Migowo rejon ulic Piekarniczej i Lema w mieście Gdańsku 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
To był ostatni plan miejscowy w dzisiejszym porządku obrad. Dziękuję bardzo, pani dyrektor. 
I przechodzimy do uchwał związanych z nadaniem nazwy jako pierwszy druk 1186 
referować będzie prezydent Piotr Borawski. 
 

6)w sprawie nadania nazwy ulica Geologów (druk 1186); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  
 
                     Komisja wiodąca- K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado. Prezydent proponuje, aby ulice w Gdańsku 
Kokoszkach położonej na północ od ulicy Bysewskiej nazwać ją ulicę Geologów.  
Ma to związek z koniecznością nazwania nowej ulicy ma związek z tym, że w ramach 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wydzielono nowe działki 
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przeznaczone pod zabudowę mieszkaniowo usługową. W samym pobliżu planowanej nowej 
ulicy są ulice Montażystów, Metalowców, Transportowców, Betoniarzy, Instalatorów, 
Geodetów. W związku z tym podobna nazwa nawiązująca do kwartału w tej dzielnicy także 
prezydent wnosi o uchwalenie tej nazwy. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1186? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
 
 

        Za                           28 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1158/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie nadania nazwy ulica Geologów  
 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

7)w sprawie nadania nazwy ulica Jana Ożdżyńskiego (druk 1187); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  
 
                     Komisja wiodąca- K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

 
PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado drukiem 1187 prezydent proponuje, aby ulice  
w Śródmieściu Gdańska położonej na południe od ulicy Toruńskiej, nazwać ulicą Jana 
Ożdżyńskiego. Podobnie jak w poprzedniej uchwale konieczność nadania nowej ulicy 
związana jest z wydzieleniem działek przeznaczonych pod budownictwo, mieszkaniowo 
usługowe. Jan Ożdżyński jedna z pierwszych ofiar II wojny światowej. W czasach I wojny 
światowej kilkunastoletnie ochotnik, następnie bardzo ważny patriotyczny, bogaty życiorys 
w czasach II Rzeczypospolitej. Szczegóły tego życiorysu mają państwo w uzasadnieniu 
uchwały. Prezydent wnosi o uchwalenie tej nazwy. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1187? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
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        Za                           29 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1159/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie nadania nazwy ulica Jana Ożdżyńskiego  

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

8)w sprawie nadania nazwy ulica Ireny Kosmowskiej (druk 1188); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                     Komisja wiodąca- K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

 
PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado drukiem numer 1188. Prezydent proponuje, aby  
w dzielnicy Orunia Święty Wojciech Lipce. Na północ od ulicy Starogardzkiej nazwać 
imieniem Ireny Kosmowskiej. Z tą propozycją zwróciło się do naszego samorządu 
Stowarzyszenie Lepszy Gdańsk. Irena Kosmowska była pierwszą właściwie jedyną kobietą 
ministrem w czasach II Rzeczpospolitej, również ma bogaty życiorys właśnie w czasach  
II Rzeczypospolitej i zmarła w Berlinie w 1945 roku wskutek obrażeń, których doznała 
podczas bombardowania miasta. Szczątki zostały przewiezione do Polski. Pochowana na 
cmentarzu wojskowym na Powązkach w Alei Zasłużonych. Prezydent wnosi o uchwalenie 
tej nazwy. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1188? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
 

        Za                           32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1160/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
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w sprawie nadania nazwy ulica Ireny Kosmowskiej  

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

9)w sprawie nadania nazwy Rondo Praw Kobiet (druk 1189); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                     Komisja wiodąca- K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado drukiem numer 1189 prezydent proponuje aby 
rondo położone na skrzyżowaniu ulic Myśliwskiej i Wołkowyskiej na terenie dzielnicy Piecki 
Migowo nazwać nazwę Rondo Praw Kobiet. Z wnioskiem o nadanie nowej nazwy ronda 
wystąpił Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej w Radzie Miasta Gdańska. Proponowana 
nazwa ma na celu upamiętnienie historii uzyskiwania przez kobiety swoich praw oraz 
podkreślenie znaczenia praw kobiet w aktualnym życiu społecznym będzie upamiętnieniem 
działań wszystkich osób, które przyczyniły się do zmiany świadomości społecznej  
w zakresie praw kobiet. Prezydent wnosi o uchwalenie tej nazwy. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję głos w dyskusji Cezary Śpiewak Dowbór. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR –Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Bardzo dziękuję pani przewodnicząca. Chciałem podziękować przede wszystkim panu 
prezydentowi Piotrowi Borawskiemu za bardzo sprawne procedowanie tego tematu.  
W listopadzie 2021 roku jako Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej złożyliśmy wniosek  
w sprawie nadania nazwy Rondo Praw Kobiet. Właśnie to mu rondu u zbiegu ulic Myśliwskiej 
i Wołkowyskiej. Wniosek ten został błyskawicznie przygotowany, przekazany została 
przygotowana pozytywna odpowiedź. Bardzo się cieszę, że te wszystkie procedury 
urzędnicze tak szybko udało się zakończyć, że jeszcze przed tym symbolicznym 8 marca 
przed Dniem Kobiet, możemy uchwalić dzisiaj tą uchwałę Rady Miasta Gdańska. Ta nazwa 
ma mieć na celu nie tylko upamiętnienie tego, co się działo historycznie tego, co się działo 
przede wszystkim przez ostatnich nieco ponad 100 lat od nadania praw wyborczych 
kobietom od zwiększania roli znaczenia kobiety w życiu społecznym, życiu, również 
politycznym, ale też będzie pewnym przypomnieniem i symbolem na przyszłość. Co do 
kwestii tego mówię tutaj o moim odczuciu, że przede wszystkim o kwestiach związanych  
z kobietami. W różnych aspektach życia, o których rozstrzyga między innymi ustawami 
władza państwowa powinny się wypowiadać przede wszystkim kobiety i powinniśmy przede 
wszystkim słuchać kobiet tam, gdzie jest kwestia dotycząca bezpośrednio ich praw. Bardzo 
dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1189? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
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        Za                           31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        2 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1161/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie nadania nazwy Rondo Praw Kobiet  

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

10)w sprawie nadania nazwy Skwer Świętopełka Wielkiego (druk 1190); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                     Komisja wiodąca- K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado drukiem numer 1190. Prezydent proponuje skwerowi 
położonym pomiędzy ulicami Świętojańską, Grobla 2 Szeroką i Szklary, którego lokalizacje 
mają państwo w załączniku do uchwały. Nazwę Skwer Świętopełka Wielkiego. Można 
powiedzieć, że jest to właściwie usankcjonowanie takiej potocznej nazwy, która istnieje  
w życiu publicznym naszego miasta. Pewnie z uwagi na to, że na tym skwerze znajduje się 
pomnik Księcia Świętopełka Wielkiego autorstwa Wawrzyńca Sampa z wnioskiem  
o nadanie nazwy wystąpiło Zrzeszenie Kaszubsko Pomorskie prezydent wnosi  
o uchwalenie tej nazwy. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1190? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
 

        Za                           32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1162/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
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w sprawie nadania nazwy Skwer Świętopełka Wielkiego  

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

11)w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod nazwą Gdańska  
Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. (druk 1184); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  
 

                           Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

 K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado kolejna z uchwał, w której przekazujemy kolejne grunty 
na terenie błoni w bliskim sąsiedztwie Rafinerii Gdańskiej aportem do Gdańskiej Agencji 
Rozwoju Gospodarczego po to, żeby pracowały na rzecz rozwoju naszego miasta  
na skupianiu nowych inwestorów w tamtym obszarze. No i też potem na to, żeby powstawały 
nowe miejsca pracy i rozwój gospodarczy naszego miasta się toczył w dobrym należytym 
tempie. W tej uchwale w druku numer 1184 przedkładamy państwu radnym propozycję 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego. Działki z kapitał zakładowy w kwocie 39 082 000 zł, dzielony równo  
na 39082 udziały po nominalnej wartości 1000 zł każdy. No wykaz tych niezabudowanych 
działek mają państwo w treści uchwały. Jest z nami prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego pan Marek Ossowski. Jeżeli państwo mają jakiekolwiek pytania 
szczegółowe, to jesteśmy do dyspozycji by na nie odpowiedzieć. Prezydent wnosi  
o uchwalenie niniejszej uchwały. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1184? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 

        Za                           32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1163/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoo-
sobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod nazwą Gdańska  

Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. 
 

z dnia 3 marca 2022 r. 



35 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

12)w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla 
Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku  
na 2022 rok (druk 1195); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  
 

                           Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

 K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

 

PIOTR GRZELAK - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Szanowna Pani Przewodnicząca Szanowni Państwo Radni standardowa uchwała, która jest 
podejmowana co roku, bo wynika też z ustawy o finansach publicznych. Uchwała określa 
jednostkowe stawki kalkulacyjne dotacji przedmiotowej dla gdańskich nieruchomości. No  
i określa je na poziomie do 98% planowanych kosztów, jeśli chodzi o remonty i konserwacje 
lokali budynku przekazanych przez gminę do zarządzania. Jeśli chodzi o szalety miejskie 
również do 98% i jeśli chodzi o utrzymanie lokali mieszkalnych objętych czynszem najmu 
socjalnego do 98% planowanych kosztów. Dotacja przekazywana jest do wysokości 
środków zaplanowanych w budżecie miasta na 2022 rok. Bardzo proszę o uchwalenie tej 
uchwały. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1195? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
 

        Za                           29 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        2 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1164/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla 
Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku  

na 2022 rok 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

13)w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
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mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz 
zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych  
w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego (druk 1185); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                   Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                   

 

PIOTR GRZELAK - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Właściwie uzasadnienie tej uchwały jest w jej tytule. Jest to po prostu tekst jednolity związku 
z ustawą z dnia 20 lipca 2000 roku o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych 
aktów prawnych. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Nie widzę głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały 
druk 1185? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał ? 
 
 

        Za                           32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1165/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz 

zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych  
w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

14)w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  
(druk 1191); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  
 

                   Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 

                                                K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
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MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowna Pani Przewodnicząca Wysoka Rado. Dziś przedstawiamy, jak co roku uchwały 
dotyczące zaproszenia imiennego, zaproszenia rodzin polskich rodzin repatriantów. W tym 
roku skoncentrowaliśmy się na zaproszeniu osób z Kazachstanu, bo teraz koncentrujemy 
się na Ukrainie, ale jeszcze parę miesięcy temu pamiętamy niepokoje w Kazachstanie, które 
miały miejsce. Osoby, rodziny, które tutaj w tym roku chcemy zaprosić, są związane z kulturą 
polską ze społecznością polonijną, działają w stowarzyszeniach i instytucjach kulturalnych 
związanych z Polonią. Chcą też osiedlić się w Gdańsku. To też robiliśmy wywiady w tym 
kierunku potem, jak państwo pamiętają, zapewniamy rodzinom mieszkania z zasobów 
komunalnych, a także pomoc finansową na start. Kwota na jedną osobę w rodzinie  
do 10 000 zł, a także różnego rodzaju wsparcie w sprawach urzędowych, administracyjnych, 
miejsca w żłobkach i przedszkolach i pokrycie kosztów na start. Tak, żeby jeszcze coś 
powiedzieć, bo też nie mogę oczywiście danych osobowych tu ujawniać ani historii 
konkretnych osób. To tylko powiem, że 56 rodzin polskiego pochodzenia z Kazachstanu, 
Uzbekistanu, Gruzji azjatyckiej części Federacji Rosyjskiej, już się Gdańsku osiedliły. W tym 
36 rodzin przybyło na zaproszenie prezydenta miasta, a 20 osiedliło się na zaproszenie 
innych podmiotów lub osób fizycznych. Ciekawostka, taka miła sytuacja w ubiegłym roku 
jak państwo pamiętają, przyjechały 2 rodziny. Ale już panie obie z tych rodzin wzięły udział 
w szkoleniu organizowanej przez międzynarodową organizację na rzecz migracji, aby 
angażować się w pomoc i w przyjmowanie kolejnych rodzin repatriantów. Więc jakby 
staramy się też stworzyć taki system mentoringu i wzajemnego wsparcia. Właściwie myślę, 
że możemy zbiorczo tutaj podejść do tych uchwał. Dzięki państwa wsparciu możemy  
i w zeszłorocznym przegłosowaniu propozycji możemy od tego roku zapraszać 4 rodziny. 
Także proszę państwa o uchwalenie druków 1191, 1192, 1193 i 1194. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Proszę o wypowiedź panią Beatę Dunajewską. 
 
BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Dziękuję bardzo. No to jest naoczny dowód tego, że czasami udaje nam się coś wspólnie, 
ponieważ nad tą uchwałą zmieniającą poprzednią uchwałę głosowaliśmy wszyscy 
jednogłośnie. Dzięki temu wspólnemu działaniu dzisiaj zapraszamy nie 2, tylko 4 rodziny 
ludzi, którzy czują się Polakami i chcą żyć w naszym mieście w mieście Gdańsku. Dziękuję 
pani prezydent za tą inicjatywę wtedy i wszystkim, którzy głosowali za nad nowelizacją tej 
uchwały, ale też wszystkim, którzy dzisiaj zagłosują za tymi 4 uchwałami, bo wiem,  
że szczerze, że zagłosujemy wszyscy razem za. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo za ten głos i teraz będziemy po kolei głosować, jeżeli państwo będą chcieli 
jeszcze zabrać w którymś punkcie odnośnie którejś uchwały głos, to oczywiście bardzo 
proszę. Jako pierwszy jest druk 1191 z pozytywnymi opiniami Komisji Rodziny i Polityki 
Społecznej oraz Strategii i Budżetu. Został zregenerowany. Nie ma głosu w dyskusji, kto  
z Państwa jest za podjęciem uchwały druk 1191, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 

        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1166/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

15)w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  
(druk 1192); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                   Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 

                                                K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Nie ma głosu w dyskusji, kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
się wstrzymał, druk 1192? 
 

      
 
        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1167/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

16)w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  
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(druk 1193); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                         Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 

                                                K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Nie ma głosu w dyskusji, kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
się wstrzymał, druk 1193? 
 
 

        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1168/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

17)w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  
(druk 1194); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przewodnicząca poinformowała o opiniach komisji.  

 
                     Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 

                                                         K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Druk 1194 został zreformowany przez panią prezydent. Nie ma głosu w dyskusji, kto  
z Państwa jest zatem za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 
 

        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1169/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się  
na czas nieokreślony rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu  

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
Bardzo dziękuję. Myślę, że teraz wszyscy powinniśmy trzymać kciuki, żeby rodziny mogły 
rzeczywiście przybyć, bo sytuacja wojenna może to też utrudnić, ale mamy nadzieję,  
że wszystko będzie dobrze. Dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Bardzo dziękuję bardzo pani prezydent przechodzimy do druku 1177, poinformowała  
o opiniach komisji.  
 

                        Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 
 

 
 
18)w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Nieborowskiej 6  
w Gdańsku (druk 1177); 
 
GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pani, przewodnicząca Szanowni Państwo, projekt uchwały zakłada utworzenie przedszkola 
samorządowego przy ulicy Nieborowskiej 6 w Gdańsku przedszkola numer 14. W tym 
miejscu od 2011 roku funkcjonowało przedszkole niepubliczne. W zeszłym roku 
rozpoczęliśmy proces upubliczniania przedszkola. Przekształcone zostało w przedszkole 
nie samorządowe, publiczne. W tym roku mielibyśmy utworzyć tam przedszkole już 
samorządowe, dla którego organem prowadzącym będzie gmina Miasta Gdańska. Projekt 
uchwały składa się również z 2 załączników. Pierwszy to akt założycielski przedszkola 
numer 14 a drugi to pierwszy statut tejże placówki. Dziękuję. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Nie ma głosu w dyskusji. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
się wstrzymał? 
 

        Za                           31 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1170/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Nieborowskiej 6  
w Gdańsku 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

19)w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych przedszkoli, 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych przy 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska  
(druk 1178 + autopoprawka); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Poinformowała o opiniach komisji.  
 

                        Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pani przewodnicząca Szanowni Państwo gmina ma obowiązek określić co roku plan 
publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 
punktów przedszkolnych działających na jej terenie. Tutaj też obowiązkiem jest zasięgnięcie 
opinii kuratora. Ta opinia jest w tym przypadku pozytywna, jeżeli chodzi o sieć, która będzie 
obowiązywała od kolejnego roku szkolnego, wygląda na niemal identycznie jak ta z roku 
obecnego. Jedyna różnica to dodanie przedszkola numer 14, które przed chwilą  omawiałem, 
jeżeli chodzi o autopoprawkę, to mówimy tutaj o błędach pisarskich. Pierwszy z nich to  
w treści uchwały w paragrafie 3 jest błędne wskazanie roku szkolnego, natomiast w samym 
załączniku nie wskazano, że cztery gdańskie przedszkola funkcjonują w zespołach 
przedszkolnych zespołu przedszkolnym numer jeden i numer dwa. Dziękuję. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Nie ma głosu w dyskusji. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
się wstrzymał? 

 
 
 

        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1171/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych przedszkoli,  
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych przy  

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 

20)w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych szkół  
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 
oraz inne organy (druk 1179);    

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Poinformowała o opiniach komisji.  

 
                            Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pani przewodnicząca Szanowni Państwo, w przypadku tej uchwały, dokładnie ten sam 
obowiązek, czyli określenie sieci placówek, w tym wypadku odnosi się on już nie  
do przedszkoli, a dla publicznych szkół podstawowych zarówno prowadzonych przez gminę 
Miasta Gdańska, jak i przez inne organy prowadzące wraz z określeniem obwodu w tych 
placówek. Jedyne zmiany, jakie zachodzą w tej uchwale w porównaniu z tą siecią, która 
obowiązuje obecnie to właśnie zmiany obwodów w niektórych placówek uzgodnione 
oczywiście z dyrektorami poszczególnych szkół. Mówimy tutaj o szkole numer 6, 12, 85 
szkole 86, 69 i szkole nie samorządowej Hevelius. W przypadku szkoły 86 mówimy tutaj  
o styku z obwodem szkoły metropolitalnej w Kowalach. Dziękuję. 
 
 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Nie ma głosu w dyskusji. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
się wstrzymał? 
 
 

        Za                           32 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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                                           UCHWAŁĘ NR XLVII/1172/22 

                                             RADY MIASTA GDAŃSKA 

 
w sprawie ustalenia na rok szkolny 2022/2023 planu sieci publicznych szkół  

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia granic obwo-
dów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz 

inne organy 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 

21)w sprawie odwołania ławnika Sądu Okręgowego w Gdańsku (druk 1196); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przechodzimy do kolejnego punktu. Druk 1196 w sprawie odwołania ławnika Sądu 
Okręgowego w Gdańsku. Referować będzie w imieniu wnioskodawcy, czyli Komisji 
Samorządu i Ładu Publicznego. Pan przewodniczący Bogdan Oleszek. 
 
 
BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado jest to uchwała w sprawie odwołania ławnika Sądu 
Okręgowego w Gdańsku. 29 grudnia ubiegłego roku wpłynął wniosek prezesa Okręgowego 
Sądu o odwołanie pani ławnik  z 14 wydziału karnego Sądu Okręgowego w Gdańsku. 
Przypomnę, że była wybrana ta pani na ławnika na kadencję  2020/2023. Poinformowała 
pani ławnik prezesa o zaplanowanej na listopad już operacji chirurgicznych, i związanej  
z tym długotrwałej rehabilitacji. Jednocześnie wniosła o zawieszenie wykonania przez nią 

obowiązków ławnika w sądzie Okręgowym w Gdańsk. Prawo ustrojowe sądów 
powszechnych nie wskazuje na instytucję zawieszenia ławnika z uwagi na czasową 
niezdolność do wykonywania obowiązków. Podano również, że specyfika orzekania  
w wydziale karnym wymaga wysokiej dyspozycyjności ławnika, czemu stoi na przeszkodzie 
absencja spowodowana tą operacją i rehabilitacją. Do ustawy również dołączono opinię 
rady ławniczej Sądu Okręgowego w Gdańsku popierający wniosek prezesa Sądu 
Okręgowego o odwołanie ławnika oraz wyciąg z protokołu posiedzenia kolegium Sądu 
Okręgowego w Gdańsku z grudnia 2021 z pozytywną opinią do wniosku prezesa Sądu 
Okręgowego. Rada Miasta, jak przypominałem, już powołała i również tylko w kwestii rad. 
W gestii Rady jest odwołanie prawnika w związku z tym stąd ten wniosek o odwołanie.  
Ja przypomnę, przepraszam pani przewodnicząca tylko poinformuję, że pani ławnik została 
poinformowana skutecznie o zarówno o posiedzeniu Komisji, jak i jak i o dzisiejszym  
o dzisiejszej sesji także została skutecznie powiadomiona. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dobrze, dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania? Nie ma. Przechodzimy  
do głosowania. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały druk 1196 kto jest przeciw, kto się 
wstrzymał? 
 
 

        Za                           28 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        1 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1173/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie odwołania ławnika Sądu Okręgowego w Gdańsku 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 

22) w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ z dnia 19 listopada 2021 r. (druk 1197); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przechodzimy teraz do projektów uchwał z Komisji do Spraw Skarg, Wniosków i Petycji jako 
pierwszy druk 1197 w sprawie rozpatrzenia skargi. Dane zostały tutaj  zanonimizowane  
z dnia 19 listopada 2021 roku. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Uchwała Rady Miasta Gdańska 
następnie podstawa prawna, paragraf jeden uznaje się za bezzasadną skargę z dnia 19 
listopada 2021 roku. Tutaj są dane osoby, na działalność pełniącego obowiązki dyrektora 
Biura do Spraw Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami. Ponieważ przy rozpatrywaniu 
pisma osoby skarżącej z dnia 1 listopada 2021 roku dyrektor należycie wykonywała swoje 
obowiązki i nie doszło do naruszenia zasad praworządności. Państwo radni otrzymali 
obszerne uzasadnienie drogą elektroniczną, państwo radni je znają. Ja tylko fragmenty  
w takim razie odczytam. Pismem z dnia 19 listopada 2021 roku. Tutaj są dane osoby.  
Ta osoba złożyła do Rady Miasta Gdańska skargę na pełniącą obowiązki dyrektor Biura do 
Spraw Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami. Dalej jako dyrektor osoba skarżąca 
wskazała, że pismem z tego dnia wystąpiła do prezydenta Miasta Gdańska o stwierdzenie 
nieważności uchwał podjętych na 21 sesji  Rady Dzielnicy Zaspa Młyniec. W skardze osoba 
wskazuje, że pismem z dnia 17 listopada 2021 roku pełniąca obowiązki dyrektor biura  
tu jest pełna nazwa wiadomo, jaka udzieliła odpowiedzi na pismo z dnia 1 listopada 2021 
roku, ale nie wskazano w nim podstawy prawnej rozstrzygnięcia i podstawy prawnej 
rozpoznania wniosku przez dyrektora. Nie zawarto uzasadnienia odmowy uwzględnienia 
wniosku oraz informacji o podjętych działaniach związanych z tym wnioskiem. Nie 
wystąpiono do przewodniczącej Rady Dzielnicy Zaspa Młyniec o ustosunkowanie się do 
postawionych zarzutów. Nie wyjaśniono dlaczego odstąpiono od dotychczasowej linii 
orzeczniczej, przy weryfikowaniu pod kątem zgodności z prawem uchwał podejmowanych 
przez Radę Dzielnicy Zaspa Młyniec. No i tutaj krótko jeszcze w ramach uzasadnienia  
w toku postępowania wyjaśniającego Komisja do Spraw Skarg Wniosków i Petycji Rady 
Miasta Gdańska po zapoznaniu się ze sprawą ustaliła, że odpowiedź z dnia 17 listopada 
2021 roku na pismo tutaj osoby skarżącej, będące wnioskiem o stwierdzenie nieważności 
uchwał Rady Dzielnicy Zaspa Młyniec nie stanowi rozstrzygnięcia z paragrafu 36 statutu 
dzielnicy Zaspa Młyniec. Pismo to ma jedynie charakter informacyjny, tym samym nie muszą 
być do niego stosowane wymogi formalne, takie jak do wyżej wskazanego rozstrzygnięcia 
nadzorczego. Dotyczy to zarówno przywołania podstawy prawnej, jak i sporządzenia opinii 
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prawnej przez radcę prawnego. Dalej jest szczegółowe, kompleksowe, jeszcze tutaj 
uzasadnienie państwo radni mogą je sobie zobaczyć, mając to wszystko na uwadze, należy 
uznać skargę za bezzasadną. Jeśli są pytania, to oczywiście chętnie odpowiem, ale tutaj 
jest dość obszerny, fachowy opis. Więc ufam, że jest sytuacja dość jasna. Dziękuję. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Nie ma. Druk 1197. Kto z Państwa radnych jest  
za podjęciem uchwały? Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 

        Za                           25 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        6 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1174/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ z dnia 19 listopada 2021 r. 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 

 23)w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 11 stycznia 2022 r. o podjęcie uchwały  
w sprawie przyjęcia Apelu o niepodejmowanie działań wpływających  
na dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy 
sanitarnych (druk 1200); 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Druk 1200 referować będzie pan przewodniczący Andrzej Skiba. 
 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję bardzo Pani przewodnicząca Szanowni Państwo. Uchwała Rady Miasta Gdańska, 
następnie podstawa prawna i paragraf jeden. Rada Miasta Gdańska nie uwzględnia wniosku. 
Tutaj są dane pewnej osoby z 11 stycznia 2022 roku o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
apelu o niepodejmowanie działań wpływających na dyskryminowanie społeczności  
z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych, uznając, że wprowadzenie 
obostrzeń sanitarnych związanych ze zwalczaniem pandemii COVID 19 nie można uznać 
za wyżej wymienione działania dyskryminujące. Następnie jest uzasadnienie, państwo radni 
otrzymali cały dokument drogą elektroniczną państwo radni z nim się zapoznali. Krótko 
mówiąc, proszę państwa, tak jak bez wątpienia wszyscy są przeciwko dyskryminacji tak też 
trudno uznać za dyskryminacyjne praktyki, które nie mają takowych znamion, co jest ujęte 
w rozstrzygnięciu, więc w trosce o pewne standardy pozwolę sobie na ograniczenia się  
do pytania, czy są pytania co do głębszego uzasadniania. Nie słyszę. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
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Nie ma pytań. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest za podjęciem 
uchwały, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał? 
 

        Za                           33 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        0 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1175/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 11 stycznia 2022 r. o podjęcie uchwały  
w sprawie przyjęcia Apelu o niepodejmowanie działań wpływających  

na dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, medycznych  
czy sanitarnych 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 

24)w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uhonorowania Romana Dmowskiego (druk 
1201); 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Druk 1201 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uhonorowania Romana Dmowskiego. 
Bardzo proszę panie przewodniczący. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję, dziękuję bardzo Pani przewodnicząca Szanowni Państwo, pozwolę sobie od razu 
taką klamrą spiąć te dwa pisma. Ponieważ wbrew pozorom nie czeka nas tak mi się wydaje 
długa dyskusja odnośnie zasadności czy braku zasadności uhonorowania różnych osób. 
Dwie propozycje rozstrzygnięcia dwa projekty uchwał odnośnie petycji kładą nacisk, o czym 
za chwilę na kwestię czysto formalne. A zatem uchwała w sprawie rozpoznania petycji 
dotyczącej uhonorowania Romana Dmowskiego. Podstawa prawna, następnie paragraf 
jeden pozostawia się bez rozpatrzenia, a petycje mieszkańców Gdańska z dnia 10 stycznia 
2022 roku reprezentowanych przez chyba mogę czytać, ale nie dam głowy, więc nie będę 
czytał przez kogo w sprawie uhonorowania Romana Dmowskiego. Ponieważ nie został 
spełniony wymóg wskazania miejsca zamieszkania wszystkich osób wnoszących petycję, 
następnie jest uzasadnienie, które państwo znają. Podkreślam krótko, jest to kwestia 
formalna, a nie kwestia merytoryczna w tym temacie. Jeżeli są pytania Jestem do dyspozycji. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Nie widzę pytań, kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto się wstrzymał? 
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        Za                           23 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        8 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1176/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uhonorowania Romana Dmowskiego 

 

z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 

25)w sprawie rozpatrzenia Petycji w sprawie nadania patronki skweru (druk 1202); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Druk 1202, referuje pan przewodniczący Andrzej Skiba. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję Pani przewodnicząca, Szanowni państwo drugi przykład uchwały, która skupia się 
na kwestii formalnej. Paragraf jeden pozostawia się bez rozpatrzenia tutaj cytat, petycje  
w sprawie nadania patronki skweru koniec cytatu z dnia 21 stycznia 2022 roku ze względu 
na niespełnienie wymogów wskazania siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu 
do korespondencji, następnie jest uzasadnienie. Nieco bardziej obszerne podkreślam,  
nie jest to kwestia w moim odczuciu rozstrzygnięcia co do zasadności lub braku zasadności 
tejże petycji i tejże patronki, co po prostu wskazanie na aspekty formalne. Jeśli jednak  
są jakieś pytania, Jestem oczywiście do dyspozycji. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Pytań nie widzę, kto z Państwa jest za podjęciem uchwały druk 1202. Kto jest przeciwny, 
kto się wstrzymał? 
 

        Za                           23 

                                                                                              Przeciw                   0 

                                                                                              Wstrzymało się        8 
                                                                                                                                                                                         

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 
                                                      UCHWAŁĘ NR XLVII/1177/22 

RADY MIASTA GDAŃSKA 
 

w sprawie rozpatrzenia Petycji w sprawie nadania patronki skweru 
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z dnia 3 marca 2022 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
To był ostatni projekt uchwały w dzisiejszym porządku obrad. Przechodzimy do punktu 
Wnioski, oświadczenia osobiste pan Andrzej Skiba bardzo proszę. 
 
 

PUNKT 5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W związku  
z dramatyczną sytuacją na Ukrainie, raz jeszcze chciałem tutaj zaapelować do wszystkich 
ludzi dobrej woli, którzy z jednej strony dysponują jakimiś darami. Chodzi o potrzebne rzeczy 
dla czy to uchodźców, czy też dla innych potrzebujących na Ukrainie. Mam taką prośbę  
od organizatorów o kierowanie także tych ewentualnych darów, na przykład na Wydział 
Nauk Społecznych Uniwersytetu Gdańskiego. Studenci po prostu prosili o to, żeby również 
do tego punktu w razie czego dostarczać takie dary. Oczywiście jak ktoś ma gdzieś bliżej  
i po prostu będzie chciał pomóc, to również będzie piękna sprawa, ale w poczuciu 
obowiązku chciałem wyjść naprzeciw tej prośbie. Raz jeszcze zachęcam Wydział Nauk 
Społecznych ulica Bażyńskiego 4 warto wspomóc naszych sąsiadów, którzy potrzebują 
teraz. Naszej pomocy będzie to piękny gest solidarności nie tylko w słowach, ale również  
w czynach. Dziękuję bardzo. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Przyłączam się do prośby o przekazywanie darów. Tych punktów zbiórki jest w Gdańsku 
naprawdę bardzo dużo. Można je przynosić i na Dolną Bramę 8 i na gdański stadion  
i widziałam, że w bardzo wielu gdańskich szkołach, gdzie pewnie najprościej jest 
mieszkańcom, którzy mają dzieci dotrzeć. Wszystko to jest zbierane, także jeżeli tylko 
państwo mogą w tej chwili najbardziej potrzebne są różnego rodzaju artykuły medyczne, 
środki pierwszej pomocy. Ważne jest to, żeby to były rzeczy nowe, nieprzeterminowane, 
żeby to była żywność, która ma długi okres ważności. Także to pamiętajmy, że nie chodzi  
o to, żebyśmy pozbyli się z domu tego, co nam niepotrzebne, tylko żebyśmy w sposób 
świadomy i dobry pomogli tak w taki sposób, w jaki ta pomoc jest naprawdę potrzebna. 
Proszę pan radny, Przemysław Majewski. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Dziękuję pani przewodnicząca, nawiązując tak naprawdę do państwa wypowiedzi. Myślę, 
że oprócz jak najbardziej słusznej pomocy naszym sąsiadom z Ukrainy, musimy pamiętać 
też o własnym bezpieczeństwie. Uważajmy na dezinformację, która coraz częściej niestety 
pojawia się w mediach społecznościowych, z których korzystamy, weryfikujemy wiadomości, 
które do nas docierają, firmy, które się pojawiają, Posty, zdjęcia nie udostępniajmy,  
nie lajkujemy rzeczy, które co do których nie mamy pewności. Uważajmy też na smsy, które 
są do nas przesyłane. To jest czas prób dla nas wszystkich. Myślę, że korzystając także  
z transmisji, zwracam się też do mieszkańców. Pomagajmy, uważajmy, nie dajmy się 
podzielić. Dziękuję. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo pan radny Wojciech Błaszkowski. 
 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska    

Ja tak bardzo krótko, chciałem bardzo serdecznie podziękować, korzystając, że jesteśmy 
akurat na sesji wszystkim tym gdańszczanom, którzy dzwonią, pytają się, jak mogą pomóc 
bardzo serdecznie dziękuję. Życzę wszystkim gdańszczanom. Życzę również nam,  
żebyśmy działali co najmniej z takim, a być może jeszcze dużo większym entuzjazmem. 
Pewnie do tego będzie potrzebny jeszcze więcej energii. Jeszcze więcej naszego zaanga-
żowania. Bardzo dziękuję. 

 

PUNKT 6 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. I to było ostatnie oświadczenie w tym punkcie. Zamykam obrady sesji 
bardzo wszystkim państwu dziękuję za udział. 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 13.01 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Katarzyna Majewska 
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